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§ 190 Dnr KS-00004/2024  

Information om särskild händelse i förskolan 

Kommunstyrelsen  beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Den 1 oktober kontaktades vårdnadshavare till nio målsägande barn i 

Ljusdals kommun av polisen för att få meddelandet om att deras barn blivit 

utsatta för sexuella övergrepp. Händelserna har enligt polisen skett vid 

kommunala förskolor där gärningspersonen varit anställd. De berörda 

förskolorna, med personal, har tilldelats informationen. 

 

Mellan den 1 och 8 oktober har Ljusdals kommun varit i stabsläge för att 

hantera händelsen. 

 

Kommunstyrelsens ordförande berömmer staben för deras insatser.  

 

Kommundirektör Mikael Björk informerar om den svåra arbetssituation som 

varit där medlemmarna i staben har gjort ett mycket bra arbete. Ljusdals 

kommun har fått beröm från flera externa aktörer för vårt sätt att hantera 

denna kris. Kommundirektören har beslutat att tillsätta en extern granskning 

över händelsen. 

 

Kommunledningschef Linnéa Van Wagenen informerar om det 

kriskommunikationsarbete som gjordes och den kriskommunikationsplan 

som togs fram. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 191 Dnr KS-00001/2024  

Information från kommundirektören 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

Kommundirektör Mikael Björk informerar: 

 

 Timmerterminalen – Inget nytt att rapportera.   

 

 Östernäs – Samtal pågår med intressenter. Om allt går enligt plan 

kommer förvaltningen inkomma med förslag på markanvisningsavtal 

med två aktörer för beslut i kommunstyrelsen inom kort.   

 

 Hälsingeråd – Nästa Hälsingeråd 16 oktober 2024 i Orbaden.  

 

 Ny organisation– Egen informationspunkt på dagordningen den 9 

oktober 2024 i kommunstyrelsen.  

 

 Krisledning – egen informationspunkt på dagordningen den 9 oktober 

2024 i kommunstyrelsen.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 8 oktober 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 192 Dnr KS-00006/2023  

Delårsrapport 2024 kommunstyrelseförvaltningen 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Delårsrapport augusti 2024 samt prognos 2024 avseende drift och 

 investering för kommunstyrelseförvaltningen godkänns. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen redovisar ett negativt delårsbokslut 

motsvarande -1 254 000 kronor samt en negativ helårsprognos om  

-1 320 000 kronor. 

 

De negativa avvikelserna beror på två större vattenskador, utebliven 

förväntad intäktsökning samt ökade lönekostnader. 

 

Då en negativ helårsprognos konstaterades upprättades åtgärdsplaner för att 

komma tillrätta med avvikelserna. Detta resulterade i en reviderad positiv 

helårsprognos om 80 000 kronor. 

 

Delårsbokslut: 

 

Kommunstyrelseförvaltningen redovisar ett underskott på -1 254 000 kronor. 

De största avvikelserna finns på enheterna Stenegård, fastighet, kostenheten, 

städenheten, verksamhetsstöd samt näringsliv och exploatering. 

 

Stenegård redovisar ett underskott på grund av utebliven förväntad 

intäktsökning. 

 

Fastighet har haft ökade kostnader på grund av vattenskador. 

 

Kost samt städenheten har haft ökade lönekostnader på grund av 

sjukfrånvaro. 

 

Verksamhetsstöd samt näringsliv och exploatering har haft lägre 

lönekostnader på grund av vakanta tjänster del av året. 
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Helårsprognos 

Helårsprognosen för kommunstyrelseförvaltningen visade initialt på ett 

underskott på -1 320 000 kronor. Efter upprättande av handlingsplaner 

reviderades prognosen till en positiv helårsprognos om 80 000 kronor. 

 

De största avvikelserna finns på enheterna Stenegård, fastighet, kostenheten 

samt städenheten. 

 

Det prognostiserade underskottet på Stenegård består av osäkerhet kring 

intäkter. 

 

Det prognostiserade underskottet på fastighet beror på vattenskador. 

 

Det prognostiserade underskottet på kostenheten samt städenheten beror på 

ökade lönekostnader på grund av sjukfrånvaro. 

 

Verksamhetsstöd prognostiserar ett överskott avseende lönekostnader som 

beror på att enheten har vakanta tjänster delar av året. 

 

IT-enheten prognostiserar ett överskott avseende övriga främmande tjänster. 

 

Näringsliv och exploatering prognostiserar ett överskott avseende övriga 

främmande tjänster. 

 

Identifierade åtgärder för en ekonomi i balans: 

 Generell återhållsamhet avseende anställningar och inköp, dock 

bedöms ett fullständigt anställningsstopp och inköpsstopp inte som 

nödvändigt. Varje ansvarig enhetschef som gjort bedömningen att de 

inte ska tillsätta vakanta tjänster eller vikarier under resterande del av 

året kommer att riskbedöma och vidta åtgärder efter dialog med 

skyddsombud. 

 Omfördelning av kostnader från drift till investering inom fastighet 

 Omprioritering av visst underhållsarbete inom fastighet 

 IT-enheten kommer öka sina intäkter genom att fördela ut delar av 

kommunens ökade licenskostnader på de enheter där dom hör 

hemma. Dock fördelas inte alla ökade kostnader ut (ca 1 miljon 

kronor av 6 000 000 kronor). 

 

En riskbedömning har genomförts tillsammans med arbetstagarparterna och 

likaså en MBL-förhandling. Sveriges skolledare, Sveriges lärare, Ledarna, 

Kommunal och Vision förklarade sig oeniga till arbetsgivarens förslag.  
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 8 oktober 2024 

Delårsbokslut kommunstyrelseförvaltningen 

Prognos kommunstyrelseförvaltningen 

Mail med instruktioner pga negativ prognos 

Yrkanden 

Lena Svahn (S): Delårsrapporten godkänns.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 193 Dnr KS-00520/2023  

Åtgärdsplan för omsorgsnämnden  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Åtgärdsplanen godkänns inte. 

 

2.  I enlighet med ekonomistyrningsreglerna får kommundirektören i 

 uppdrag att utföra en genomlysning för att utveckla planering, 

 uppföljning och styrning inom nämndens ansvarsområde. Lämpliga 

 organisatoriska åtgärder bör vidtas.  

Sammanfattning av ärendet 

Tf förvaltningschef Erik Fundin och omsorgsnämndens ordförande Maud 

Jonsson informerar.  

 

Tf förvaltningschef ser att det finns en hel del utmaningar vid sidan av 

arbetsmiljösituationen. Hur ska man ta sig an detta uppdrag? Det viktigaste 

är att genomföra de ekonomiska åtgärder som redan är igång och leverera på 

det.  

 

Underskott beror till största del på överbemanning  p g a heltidsanställningar. 

Förvaltningen har inte behov av all den personalen. Personalen har även 

höga sjukfrånvarokostnader.  

 

Åtgärder som ska vidtas: Säkerställa att det blir effekt av de åtgärder som 

redan är på plats. Det finns också förslag från förvaltningen som nämnden 

antagit, dessa ska åter aktualiseras under hösten. 

 

Nämnden kommer därefter att fokusera på 2025. Ambitionen är att komma 

tillrätta under 2025.  

 

Det finns också tomma platser på boendena. Det kostar pengar att de inte är 

fullbelagda.  

 

Ajournering begärs. Ärendet återupptas senare under sammanträdet.  
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 22 augusti 2024 

Omsorgsnämndens protokoll 22 maj 2024, § 52 

ON presentation budgetläge 2024-2025 

Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 122 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Ove Schönning (S), Kristoffer 

Kavallin (MP), Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD) och Solange 

Nordh (C): Åtgärdsplanen godkänns inte. 

 

I enlighet med ekonomistyrningsreglerna får kommundirektören i uppdrag 

att utföra en genomlysning för att utveckla planering, uppföljning och 

styrning inom nämndens ansvarsområde. Lämpliga organisatoriska åtgärder 

bör vidtas. 

 

Kristoffer Kavallin (MP): Ärendet ska anmälas för kännedom till 

kommunfullmäktige. 

 

Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkande.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet att inte anmäla ärendet 

för kännedom till kommunfullmäktige.  

 

 

Beslutsexpediering 

Omsorgsnämnden för kännedom 

Kommundirektören för verkställande 
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§ 194 Dnr KS-00003/2024  

Delårsrapport Internkontroll 2024 kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Kommunstyrelsens internkontrollrapport för 2024 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsens internkontroll följs löpande upp genom de olika 

kontrollpunkterna i internkontrollplanen. 

 

I den rapporten Internkontroll Statusrapport 2024 återfinns aktuell status för 

de olika kontrollerna. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 

Statusrapport Internkontroll 2024 kommunstyrelsen 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att 

interkontrollrapporten godkänns. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 195 Dnr KS-00519/2023  

Delårsrapport internkontroll 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Statusrapport för Internkontroll 2024 godkänns. 

 

2. Statusrapport för Internkontroll 2024 överlämnas till revisorerna för 

 granskning. 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt kommunens regler för internkontroll ska nämnderna i samband med 

delårsrapportens upprättande rapportera en statusrapport gällande 

uppföljningen av internkontrollen till kommunstyrelsen.  

 

Vid delårsuppföljningen anges vilken process eller rutin samt 

kontrollmoment som planeras granskas inom respektive nämnd under året 

samt statusen avseende vilka kontroller som är påbörjade, klara eller ej 

påbörjade.  

 

Vid delårsuppföljningen för samtliga nämnder tillkommer också en samlad 

bedömning och sammanfattning av hur kommunens interna kontrollsystem 

fortskrider. Statusrapporten delges kommunfullmäktige i anslutning till 

behandlingen av kommunens årsredovisning.  

 

Kommunstyrelseförvaltningens samlade bedömning av kommunens 

internkontroll är att den fortskrider enligt plan. 

 

Intern kontroll i Ljusdals kommun styrs av kommunallagen och av 

kommunfullmäktige fastställda Regler för Intern Kontroll. Syftet med den 

interna kontrollen är att säkerställa effektivitet, säkerhet och styrbarhet. 

Syftet är även att undvika förlust och förstörelse av tillgångar, att undgå 

allvarliga fel och brister samt ge underlag för ständiga förbättringar. 

Kommunallagen föreskriver att nämnderna, var och en inom sitt område, ska 

se till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som 

fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. De 

ska också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 

verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredställande sätt.  
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Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen till uppgift att ha uppsikt över 

övriga nämnders verksamhet och ge en samlad bedömning av arbetet som 

kommunens nämnder bedrivit beträffande den interna kontrollen. 

 

I separat ärende om kommunstyrelsens uppsiktsplikt av de kommunala 

bolagen redovisas bolagsstyrningsrapporter som berör flertalet av de 

kommunala bolagen. I dessa bolagsstyrningsrapporter och i bolagens 

delårsrapporter, årsredovisningar, revisionsberättelser och gransknings-

rapporter återfinns information om hur den interna kontrollen i de olika 

bolagen fungerar. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har i detta ärende sammanställt nämndernas 

statusrapporter av uppföljning av internkontrollplaner för 2024 och gjort en 

samlad bedömning av framdriften gällande kommunens interna kontroll. 

 

Nämndernas uppföljning av intern kontroll 

 

Nämnderna tar fram, beslutar och följer upp de interna kontrollplanerna 

under året. Utöver arbetet med interna kontrollplaner har kommunen väl 

fungerande rutiner kring uppföljning och rapportering av ekonomi och 

verksamhet. 

 

Delårsperiodens huvudsakliga aktiviteter inom intern kontroll har varit att 

utföra planerade granskningar och aktiviteter från intern kontrollplan 2024. 

Kontrollpunkterna finns inom områdena: ändamålsenlig och kostnads-

effektiv verksamhet, tillförlitlig rapportering och information om 

verksamheten samt efterlevnad av lagar, riktlinjer och föreskrifter. 

Under delåret har förvaltningarna även arbetat med att vidareutveckla 

användningen av systemstöd för dokumentation av planering och 

uppföljning av intern kontroll. Arbetet med intern kontroll har under 

delårsperioden framskridit enligt plan.  

 

Samtliga nämnder har redovisat en statusrapport gällande arbetet med intern 

kontroll avseende år 2024. En samlad dokumentation av nämndernas 

ärenden framgår av bifogat underlag. Från respektive nämnd finns protokoll 

och rapport eller tjänsteskrivelse. Nedan redovisas en sammanfattning av 

respektive nämnds rapportering. 
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Status gällande kommunens internkontroll 

I nedanstående tabell sammanfattas statusen gällande antalet kontrollpunkter 

samt hur många av dessa som är påbörjade, klara samt ej påbörjade. 

 

 

Nämnd Kontrollpunkter Påbörjad Klar Ej påbörjad 

KS 7 7 0 0 

SSN 7 7 0 0 

UN 18 15 1 2 

ON 15 10 4 1 

ASN 12 12 0 0 

Summa 59 51 5 3 

 

Sammanfattningsvis visar nämndernas rapporteringar att merparten av 

kontrollpunkterna är påbörjade. En del är avklarade. En mindre del är ännu 

ej påbörjad. Resultatet av statusrapporterna visar att framdriften av kontroller 

för att minimera identifierade risker till stor del är tillfredsställande i 

förvaltningarna.  

 

Den samlade bedömningen är att nämnderna arbetar systematiskt med den 

interna kontrollen och att den i allt väsentligt framskrider väl i kommunens 

verksamheter.   

 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna 

Statusrapporten över delårsuppföljningen av 2024 års internkontroll samt att 

överlämna rapporten till kommunfullmäktige samt kommunens revisorer. 

 

Styrdokument och juridik  

Nämnderna följer gällande regelverk och metodstöd.  

Regler för intern kontroll KF 2023-11-28. 

Metodstöd via systemverktyg i Stratsys. 

 

Koppling till Agenda 2030 

Detta ärende påverkar inte direkt kommunens arbete med ekonomisk, 

ekologisk eller social hållbarhet, men risker i verksamheten som den interna 

kontrollen kan undanröja kan i förlängningen påverka kommunens hållbarhet 

positivt. 
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Ekonomiska konsekvenser 

Arbetet med intern kontroll ingår i verksamheternas ordinarie arbete och 

hanteras inom nämndernas och bolagsstyrelsernas ordinarie ekonomiska 

ramar. 

 

Beredning & samråd 

Intern kontroll i Ljusdals kommun följer en årlig och fastställd process. 

Ärendet har beretts av kommunstyrelseförvaltningen och samråd har skett 

med förvaltningarna i ett gemensamt internkontrollsamråd. 

 

Uppföljning 

Föreliggande utvärdering föranleder inte någon särskild uppföljning.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 1 oktober 2024 

Protokoll och statusrapporter från samtliga nämnder 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att statusrapport för 

internkontroll 2024 godkänns och överlämnas till revisorerna för granskning. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Nämnderna 

Revisorerna  
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§ 196 Dnr KS-00525/2023  

Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2025 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen ansvar för att säkerställa en 

god internkontroll inom sitt ansvarsområde. Ansvaret innebär bland annat att 

anta en plan för internkontroll samt att styra och löpande följa upp det 

interna kontrollsystemet inom nämndens verksamheter. 

 

Förslag till internkontrollplan för 2025 har tagits fram. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse2 oktober 2024  

Förslag till internkontrollplan 2025 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att anta 

internkontrollplan för 2025. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 197 Dnr KS-00523/2023  

Delårsrapport augusti 2024 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals kommun avseende 

 perioden januari till augusti 2024 godkännes.       

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet har sammanställt 

budgetuppföljning per 31 augusti med helårsprognos för Ljusdals kommun.  

 

Delårsutfallet är sammanlagt 20 mnkr och helårsprognosen är -20 miljoner 

kronor vilket är -22 miljoner kronor sämre jämfört med helårsbudget. 

 

Investeringar prognostiseras till 103,8 miljoner kronor vilket är i linje med 

årsbudget 104,0 miljoner kronor. 

 

Nämnderna prognostiserar sammantaget en negativ budgetavvikelse med -16 

miljoner kronor. Arbetsmarknads- och socialnämnden och samhällsservice-

nämnden prognostiserar ett överskott, kommunstyrelsen, utbildnings-

nämnden och omsorgsnämnden prognostiserar ett underskott. Övriga 

nämnder prognostiserar inga avvikelser. 

 

Centrala poster, finansiering och finansnetto prognostiserar sammantaget en 

negativ budgetavvikelse med -6 miljoner kronor. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att det prognostiserade resultatet 

inte uppfyller kommunallagens krav på budget i balans.  

 

Förvaltningen bedömer att Ljusdals kommun inte har bedrivit verksamheten 

utifrån en god ekonomisk hushållning. Bedömningen baseras på att 

kommunens fastställda finansiella mål för god ekonomisk hushållning inte 

bedöms uppnås under året och kommunens fastställda verksamhetsmål för 

god ekonomisk hushållning bedöms inte uppnås under året.            
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 

Yrkanden 

Kristoffer Kavallin (MP): Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals 

kommun avseende perioden januari till augusti 2024 godkännes. 

 

Med anledning av rådande omständigheter i omsorgsnämnden med en 

negativ prognos och ej godkänd åtgärdsplan utförs en tillfällig 

engångsrevidering (ej nivåhöjande inför 2025 och framåt) av budget 2024. 

Där omsorgsnämnden får ett tillskott och kommunstyrelsen får minskad 

utvecklingsreserv. Det är dock av största vikt att omsorgsnämnden vidtar 

åtgärder så att obalanser inte förs över till 2025. 

 

Budget 2024 revideras enligt följande tillfälliga engångsjustering: 

Omsorgsnämnden +5 miljoner kronor. 

Kommunstyrelsen -5 miljoner kronor. 

  

För bättre uppföljning av de strategiska programmen och de kommunala 

målen fattas ett inriktningsbeslut om att upprätta socialt hållbarhetsbokslut 

och ett miljöbokslut inför kommande årsredovisningar. 

 

Frågan om att upprätta ett socialt hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut 

inför kommande årsredovisningar skickas till kommunstyrelsens beredning. 

 

Pernilla Färlin (M): Delårsrapport med helårsprognos godkänns. Avslag på 

Kristoffer Kavallins yrkanden.  

 

Lena Svahn (S): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkanden.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffers yrkande 

om tillfällig engångsrevidering av budget 2024. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen avslår detta . 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins yrkande om att upprätta ett socialt hållbarhetsbokslut och ett 

miljöbokslut. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.  
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Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att godkänna 

delårsrapport med helårsprognos. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller detta.  

Reservationer  

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig till förmån för egna yrkanden.  
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§ 198 Dnr KS-00521/2023  

Detaljbudget och verksamhetsplan 2025 för 
nämnderna- förändrad tidplan 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  På grund av att kommunstyrelseförvaltningen, utbildningsnämnden och 

 omsorgsnämnden redovisar negativa prognoser per 31 augusti, behöver 

 nämnderna tid för arbetet med handlingsplaner för att nå en budget i 

 balans. Dessa planer har i sin tur effekt på detaljbudgeten för 2025 som 

 ska presenteras senast den 31 oktober varför beslut om detaljbudget med 

 verksamhetsplan för samtliga nämnder ändras till senast den 30 

 november.     

 

2. Ingen förändring av punkt 2 i ekonomistyrningsreglerna krävs.       

 

Sammanfattning av ärendet 

Enligt Ljusdals kommuns ekonomistyrregler, fastställda 2021-12-13 framgår 

följande: 

 

1. Nämndernas detaljbudget. Nämnd fattar beslut om detaljbudget med 

verksamhetsplan, senast den 31 oktober. Vid valår ska beslutet tas 

senast den 31 december. MBL-förhandling sker innan nämnd. 

Nämnd fastställer budget per verksamhetsområde och förvaltnings-

cheferna fördelar budgeten enligt organisationsstruktur. Varje chef 

tilldelas en ram och ett budgetansvar samt har befogenhet att fördela 

och omprioritera inom sitt ansvarsområde. Detaljbudget ska 

redovisas till kommunstyrelsen och utgör underlag för uppföljning av 

ekonomi. Beslutet gäller för samtliga nämnder.  

 

2. Registrering av budget. Nämndernas detaljbudgetar samt centrala 

finansiella budgetposter ska vara registrerade i kommunens 

ekonomisystem senast den 31 december (vid valår 31 januari).  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 
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Yrkanden 

Ove Schönning (S) och Solange Nordh (C): Av beslutet ska framgå att detta 

gäller för samtliga nämnder.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förvaltningens 

förslag inklusive Ove Schönnings m fl yrkande. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder och förvaltningar 
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§ 199 Dnr KS-00491/2023  

Äskande från utbildningsnämnden om medel ur 
kommunstyrelsens utvecklingsreserv för införande av 
TIM på Gärdeåsskolan 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  330 000 kronor omfördelas ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till 

 utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM) läsåret 2024. 

 

2.  330 000 kronor omfördelas ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till 

 utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM) läsåret 2025.  

Sammanfattning av ärendet 

Utbildningsnämnden har uppdragit åt förvaltningen att stärka arbetet med 

tidiga insatser. TIM (tidigare insatser-metoden) är ett pilotprojekt som de 

tror kommer möta upp mot uppdraget, den lanseras på Gärdeåsskolan för att 

sedan utvärderas och införas på andra skolor i kommunen, om projektet är 

framgångsrikt.  

 

Kommunledningskontoret föreslår att 660 000 kronor omfördelas ur 

kommunstyrelsens utvecklingsreserv till utbildningsnämnden för pilotprojekt 

(TIM) läsåret 2024/2025 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 27 september 2024 

Utbildningsnämndens protokoll 13 juni 2024, § 63 

Tjänsteskrivelse 4 juni 2024  

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD) och Henrik Estander (L): 330 000 kronor omfördelas 

ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till utbildningsnämnden för pilot-

projektet (TIM) läsåret 2024. 330 000 kronor omfördelas ur kommunstyrel-

sens utvecklingsreserv till utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM) 

läsåret 2025.  
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Lena Svahn (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Avslag på Henrik 

Karlströms (SD) m fl yrkande. 

 

Kristoffer Kavallin (MP), Lena Svahn (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): 

Riktlinjer tas fram för hanteringen av utvecklingsreserven. Det ska framgå 

vilken typ av satsningar som får beviljas, vilka instanser som får initiera på 

att medel tas i anspråk samt hur beslutsgången ska vara. 

 

Henrik Estander (L): Kristoffer Kavallins m fl yrkande avslås. 

 

Ajournering begärs. Efter tio minuter återupptas förhandlingarna.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att Henrik 

Karlströms m fl yrkande om att omfördela 330 000 kronor läsåret 2024 och 

330 000 kronor läsåret 2025 ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till 

utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM). Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detta.   

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins m fl yrkande om att riktlinjer för hanteringen av utvecklings-

reserven ska tas fram. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.   

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för att avslå yrkandet, Nej-röst för att bifalla yrkandet.  

Omröstningsresultat 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 

Kristoffer Kavallins yrkande. 

 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Jonny Mill 

(LB), Roger Kastman (KD) och Kjell Israelsson (M) röstar Ja. 

 

Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP), Ove 

Schönning (S) och Solange Nordh (C) röstar Nej.  
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Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP), Solange Nordh (C) och Jonas Rask Samuelsson 

(C) reserverar sig mot beslutet.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Utbildningsnämnden 

Ekonomienheten för verkställande  
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§ 200 Dnr KS-00322/2024  

Ansökan från Ljusdals Bandyklubb om bidrag till 
särskild satsning på barn och unga 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Ljusdals BK:s särskilda satsning på barn & unga beviljas med 550 000 

 kronor från utvecklingsreserven. 

 

2.  Effekten av den särskilda satsningen ska utvärderas av föreningen 

 tillsammans med tjänstemän på kommunledningskontoret i 

 kommunstyrelsens tertialrapporter.   

 

3.  Kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljningsmöte.         

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals BK har inkommit med en ansökan om sponsring och stöd för deras 

elit- och ungdomsverksamhet samt för genomförandet av särskilda projekt 

som riktar sig till barn och unga. Föreningen ansöker om ett totalt belopp på 

700 000 kronor, varav 150 000 kronor föreslås ska tas från kommunens 

sponsringsbudget och resterande medel från utvecklingsreserven för 

satsningar på barn och unga. 

 

Detta stöd ska betraktas som en del i en större satsning på att utveckla 

föreningens ungdomsverksamhet genom deras koncept "LBK-modellen", 

vilken syftar till att ge ungdomar en meningsfull fritid och framtid i Ljusdal. 

Föreningen har också föreslagit pilotprojekt som "Skridskofritids" och 

aktiviteter inom LSS och Kommunalt Aktivitetsansvar (KAA), vilka har som 

mål att stärka kommunens arbete för social hållbarhet. 

 

Kommunledningskontoret föreslår att ansökan beviljas enligt ovanstående 

förslag, med särskild utvärdering för att säkerställa att dessa satsningar 

bidrar till ett bättre samhälle och förbättrad ungdomsintegration.  

 

Arbetsutskottet, som har delegation att fatta beslut i sponsringsärenden, 

beslutade 25 september 2024, § 109 att bevilja LBK 150 000 kronor i 

sponsring och att medel för detta tas ur kommunstyrelsens sponsringsbudget. 
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Arbetsutskottet föreslår att Ljusdals BK:s särskilda satsning på barn & unga 

beviljas med 550 000 kronor från utvecklingsreserven. Effekten av den 

särskilda satsningen ska utvärderas av föreningen tillsammans med 

tjänstemän på kommunledningskontoret i kommunstyrelsens tertialrapporter.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 109 

Kommunledningskontorets skrivelse 18 september 2024 

Ansökan med bilagor från Ljusdals BK 18 september 2024 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Lena Svahn (S): Avslag till punkterna som gäller en särskild satsning på barn 

och unga i kommunledningskontorets förslag. 

 

Utred hur kommunen kan samarbeta med föreningar och Fritidsbanken för 

att ge barn i mellanstadieålder tillgång till sporter och aktiviteter direkt efter 

skoltid. Presentera ett helhetskoncept med inblandade aktörer, målsättningar, 

mätvärden. 

 

Henrik Estander (L): Bifall till arbetsutskottets förslag. Kommunstyrelsen 

ska få information efter varje uppföljningsmöte. 

 

Henrik Karlström (SD): Bifall till arbetsutskottets förslag. Avslag till Lena 

Svahns yrkande. Bifall till Henrik Estanders yrkande om att 

kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljningsmöte.  

 

Lena Svahn (S): Om eget yrkande faller bifalles Henrik Estanders yrkande 

om att kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljningsmöte.  

Propositionsordning 1 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att bevilja LBK 

550 000 kronor ur utvecklingsreserven. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
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Ja-röst för att bevilja LBK 550 000 kronor ur utvecklingsreserven, Nej-röst 

för att avslå detta.  

Omröstningsresultat 1 

Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat bevilja LBK 

550 000 kronor ur utvecklingsreserven. 

 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (M), Henrik Estander (SD), Jonny 

Mill (LB), Roger Kastman (KD) och Kjell Israelsson (M) röstar Ja. 

 

Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP), Ove 

Schönning (S) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Reservationer 

 

Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP), Ove 

Schönning (S) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot beslutet. 

 

Propositionsordning 2 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 

yrkande om att utreda hur kommunen kan samarbeta med föreningar och 

Fritidsbanken för att ge barn i mellanstadieåldern tillgång till sporter och 

aktiviteter direkt efter skolan. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

avslår detta.  

 

Omröstning begärs. 

 

Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för avslag, Nej-röst för bifall. 

 

Omröstningsresultat 2 

 

Med 7 Ja-röster mot 4 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 

Svahns yrkande.  

 

Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (M), Henrik Estander (SD), Jonny 

Mill (LB), Roger Kastman (KD), Kristoffer Kavallin (MP) och Kjell 

Israelsson (M) röstar Ja. 
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Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Ove Schönning (S) och 

Solange Nordh (C) röstar Nej. 

 

Reservationer 

 

Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Ove Schönning (S) och 

Solange Nordh (C) reserverar sig mot beslutet. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag i övrigt. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 

yrkande om att kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljnings-

möte. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

LBK 

Ekonomienheten 

Tertialrapporterna 

 

Kommunstyrelsens protokoll 20241009 för digital signering
(Signerat, SHA-256 4D4069BF1FB363B402A9764B67DD84EE115DC7F5EC9331B53C9BF06FA4986E8D)

Sida 29 av 54



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

30(53) 

Datum 

2024-10-09 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 201 Dnr KS-00524/2023  

Bolagens delårsrapporter 2024 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Delårsrapport januari-augusti 2024 för Ljusdals Energiföretag koncernen 

 samt AB Ljusdalshem och AB Ljusdals Servicehus noteras till protokollet 

 och läggs till handlingarna. 

 

2. Verksamheten under perioden januari-augusti 2024 i Ljusdals 

 Energiföretag AB koncernen läggs med godkännande till handlingarna då 

 den varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts 

 inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Sammanfattning av ärendet 

De helägda kommunala bolagen Ljusdals Energiföretag AB och AB 

Ljusdalshem upprättar delårsrapporter för respektive bolag och dess koncern. 

Delårsrapporterna sänds därefter till ägaren Ljusdals kommun för kännedom.  

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att verksamheten under perioden 

januari-augusti 2024 i de helägda kommunala bolagen varit förenlig med det 

fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 

befogenheterna. 

 

Delårsrapporter januari-augusti 2024 för de helägda kommunala bolagen 

samt uttalande om KS uppsiktsplikt överlämnas till kommunstyrelsen för 

godkännande. 

 

Ljusdals Energi Energiföretag AB är ett helägt kommunalt bolag och äger 

dotterbolagen: Ljusdal Energi AB (fjärrvärme), Ljusdal Elnät AB (elnät), 

Ljusdal Energi Försäljning AB (elhandel), Ljusnet AB (bredband och TV), 

Ljusdal Renhållning AB (renhållning och återvinning) och Ljusdal Vatten 

AB (vatten och avlopp). 

 

AB Ljusdalshem är ett helägt kommunalt bolag som äger dotterbolaget AB 

Ljusdals Servicehus. 
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Delårsrapporter januari-augusti 2024  

Nedan redovisas en sammanfattning över ekonomi och verksamhet i 

koncernen under perioden. För mer information hänvisas till upprättad 

rapport (separata bilagor). 

 

Ekonomiskt har perioden januari-augusti 2024 varit god för de helägda 

bolagens koncerner med en vinst (före skatt) på 18,2 miljoner kronor för 

Ljusdals Energiföretag AB och 6,0 miljoner kronor för AB Ljusdalshem. 

Prognosen för helår 2024 ser också bra ut för de bägge koncernerna; 17,9 

miljoner kronor för Ljusdals Energiföretag AB och 5,6 miljoner kronor för 

AB Ljusdalshem.  

 

Inom Ljusdalshemskoncernen har 6 nya lägenheter uppförts på Åkernvägen i 

Järvsö och är fullt uthyrda. Bygget av 15 nya lägenheter vid Grytan i Järvsö 

är färdigställda och uthyrda. Ombyggnaden av tre fd. förskolor till 10 nya 

lägenheter i Ljusdal är slutförda och lägenheterna är uthyrda. I övrigt har 

sedvanligt planerat underhåll utförts, exempelvis badrumsrenoveringar och 

utbyte av teknik (t.ex. utbyte av alla ljuskällor på två äldreboenden) i ägda 

fastigheter. 

 

Energikoncernen är en väderberoende verksamhet. Det milda vädret från maj 

till augusti har påverkade resultatet negativt, medan övriga månader har varit 

något kallare och påverkat resultatet positivt. Fjärrvärmen kommer på grund 

av detta samt de kraftiga bränsleprishöjningarna att uppvisa ett 

minusresultat. 

 

Elpriserna har under årets första månader varit relativt höga vilket påverkat 

elproduktionen i positiv bemärkelse. Dock har priset sjunkit drastiskt under 

sommaren/hösten, men koncernen har en förhoppning att elproduktionen 

skulle kunna visa ett resultat i balans.  

 

När budgeten gjordes rådde stor osäkerhet om bränslepriser och räntor. Det 

som hänt under 2024 är att båda dessa parametrar vänt neråt och påverkar 

resultatet i positiv riktning. 

 

Övertagandet av insamling av papper, plast, glas och metall ger för tillfället 

ett stort överskott. Detta beror på att vi hittills bara samlar in material i 

Ljusdal. Fullt utbyggt kommer insamlingen inte att visa lika stort resultat. 

Generellt har koncernen klarat sig bra från oplanerade avbrott vilket gör att 

budgeten för reparation och underhåll inte har behövt nyttjas till fullo. 

 

I investeringsbudgeten har många större och längre projekt påbörjats, men 

avvaktan sker för antingen tillstånd, miljöprövningar eller andra intressenter 
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för att de ska ta riktig fart. Mätarbytesprojekten till digitala eller digitala 

mätare med fler funktioner pågår för fullt och följer budget. 

 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen  

Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 

över kommunal verksamhet som bedrivs i bolag som kommunen är ägare i. 

Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda 

direktiv men också i avseende på övriga förhållanden av betydelse för 

kommunen.  

 

Kommunstyrelsens uppsikt över ägda bolag utövas i första hand genom att ta 

del av: budget och verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt 

revisorernas granskningsrapport. 

 

Utifrån informationen i föreliggande handlingar samt den uppsikt 

kommunstyrelsen i övrigt utfört under året i form av dialoger med styrelse 

och verkställande ledning är det förvaltningens bedömning att verksamheten 

under perioden januari-augusti bedrivits på ett ändamålsenligt och 

ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med uppställda direktiv. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 1 oktober 2024 

Delårsrapport Ljusdal Energikoncern 

Delårsrapport AB Ljusdalshem 

Delårsrapport AB Ljusdals servicehus 

Koncernsammanställning AB Ljusdalshem 

Ekonomisk sammanställning koncernbolag AB Ljusdalshem 

Uppgifter om investeringar för koncernen Ljusdalshem 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förvaltningens 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 202 Dnr KS-00264/2018  

Ansökan från Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren 
i Kallmyr om bidrag ur stiftelsen Jonas Sundbergs och 
hans syskons donation till anläggande av 
flaggstångsfot   

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren i Kallmyr beviljas bidrag med 

 24 625 kronor för anläggande av ny flaggstångsfot. 

Sammanfattning av ärendet 

Länsstyrelsen i Dalarnas län har efter ansökan från Ljusdals kommun 20 

december 2018 beslutat att stiftelsen Jonas Sundbergs och hans syskons 

donation får förbruka tillgångarna genom utdelning i enlighet med det 

ändamål som finns i dess stadgar. Dessutom godkände Länsstyrelsen att 

föreningar inom Ljusdals södra fjärding (söder om Ljusnan i före detta 

Ljusdals socken) kan söka bidrag för investeringar. Utdelningsbara medel 

uppgår för närvarande till cirka 126 477 kronor.  

 

Efter annonsering i Ljusdals-Posten har en ansökan om bidrag inkommit. 

Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren i Kallmyr (Kallmyr 

Godtemplarhus) har sökt bidrag för anläggande av ny flaggstångsfot, den 

tidigare har skadats allvarligt i en storm. Den totala kostnaden är beräknad 

till 24 625 kronor och finns redovisad i ansökan, föreningen har inte 

möjlighet att gå in med egen insats på grund av försämrad ekonomi orsakad 

av coronapandemin. Föreningen har inte heller sökt andra bidrag. Enligt 

föreningens stadgar förvaltas stiftelsen av en av kommunstyrelsen särskilt 

utsedd kommitté bestående av två personer och beslut om tilldelning fattas 

av kommittén. Stiftelsens förmögenhetsförvaltning administreras av 

ekonomienheten. 

 

Stiftelsens ledamöter är för närvarande Bengt Larsson och Leif Sköld. Bengt 

Larsson är även företrädare för Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren 

och kan därför betraktas som jävig. Beslut om tilldelning av bidrag bör 

därmed hänskjutas till kommunstyrelsen.                 
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 110 

Kommunledningskontorets skrivelse 13 september 2024 

Ansökan om bidrag 20 augusti 2024  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Ekonomienheten 

Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren i Kallmyr 
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§ 203 Dnr KS-00218/2024  

Allergipolicy- antagande 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Allergipolicyn antas. 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Första stycket i policyn ska lyda: 

 

Ljusdals kommuns allergipolicy ska ses som ett verktyg för att kontinuerligt 

förbättra arbetsmiljön samt inomhusmiljön i kommunens lokaler och i 

kommunal verksamhet. Målgruppen är anställda, brukare, elever, gäster, 

invånare och kunder i Ljusdals kommun.  

 

”lokaler eller verksamhet” läggs till i punkt 1 och 2 under rubrik Rökning, 

pälsdjur……. 

Sammanfattning av ärendet 

Syftet med allergipolicyn är att förebygga hälsoeffekter och symtom som har 

samband med inomhusmiljön och att underlätta tillvaron för människor som 

har allergier, astma eller annan överkänslighet. Det innebär att den fysiska 

miljön i kommunens lokaler ska anpassas så att tillgängligheten för personer 

med astma- och allergiproblematik säkras. 

 

Arbetsmiljölagen ålägger arbetsgivare att bedriva ett systematiskt arbets-

miljöarbete, där bland annat inomhusmiljö och allergifrågor ingår. 

 

Frågan om en samlad allergipolicy väcktes under 2023 i den centrala 

skyddskommittén som består att kommunens huvudskyddsombud då det 

hade uppmärksammats att det saknas nedtecknade regler för hur allergi-

problematik ska undvikas. 

 

Tanken är att allergipolicyn ska åtföljas av skrivna råd och tips om hur man 

ska förhålla sig till olika delar i den. De färdigställs efter fastställandet av 

policyn. 
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I samband med fastställandet av allergipolicyn avslutas arbetet med en 

tobakspolicy (KS-00486/2013).    

 

Beskrivning av ärendet 

Allergipolicyn är uppdelad i olika avsnitt, vilka tar ställning till följande 

områden:  

• Luftkvalitet, ventilation. 

• Lokalernas användning. 

• Städning och städbarhet. 

• Rökning, pälsdjur, dofter och växter. 

• Allergier och överkänslighet mot födoämnen.  

• Handlingsplan. 

• Uppföljning och kontroll. 

 

Det finns ett antal åtgärder som kan vidtas för att förebygga symtom hos 

dem som redan är allergiska för att på olika sätt underlätta tillvaron för 

dessa. Så långt det är möjligt och rimligt bör kommunen se till att de lokaler 

och miljöer som kommunen råder över kan utnyttjas av alla, även de som är 

allergiska eller överkänsliga.  

 

Den målsättningen är viktig i all verksamhet, men av extra stor vikt inom 

områden där kommunen driver verksamhet för särskilt känsliga grupper eller 

för människor som av olika anledningar har svårt att göra sin röst hörd och i 

verksamhet som förutsätter en obligatorisk närvaro.  

Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 80 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 31 maj 2024 

Förslag Allergipolicy 31 maj 2024 

Yrkanden 

Lena Svahn (S):  

 

Första stycket i policyn ska lyda: 

 

Ljusdals kommuns allergipolicy ska ses som ett verktyg för att kontinuerligt 

förbättra arbetsmiljön samt inomhusmiljön i kommunens lokaler och i 

kommunal verksamhet. Målgruppen är anställda, brukare, elever, gäster, 

invånare och kunder i Ljusdals kommun.  
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”lokaler eller verksamhet” läggs till i punkt 1 och 2 under rubrik Rökning, 

pälsdjur…… 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att anta 

allergipolicyn. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 

tilläggsyrkanden. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 204 Dnr KS-00293/2024  

Information om fortsatt drift och kostnader för 
fastigheten Öster-Skästra 24:14 Järvsö Station  

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelsen har önskat klargöranden gällande fortsatt drift och 

kostnader för Järvsö station efter det att kommunen har köpt fastigheten. 

 

Rickard Brännström informerar: 

 

Järvsö station 

Årshyror 

Destination Järvsö   232 692 kronor 

Svenska reseterminaler        70 072 kronor 

Totala intäkter                                          302 764 kronor 

Drift och underhåll                                   131 000 kronor (262 kvm x 500 kronor) 

Driftsnetto/överskott                                171 764 kronor 

 

I drift och underhåll ingår värme, vatten, el, renhållning, försäkring, 

skottning, sandning och löpande enklare underhåll. 

 

Driftsnetto/överskott ska l täcka kommunens kapitaltjänstkostnad. 

 

Svenska reseterminaler betalar även extra städkostnader av vänthallen med 

ca 40 000 kronor/år. 

 

Teoretisk värdering med 7 % avkastningskrav på driftsnettot: 171 764 / 0,07 

= 2 453 771 kronor.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 

Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 172 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 205 Dnr KS-00212/2024  

Kartläggning och lägesbild om trygghet och brott i 
Ljusdals kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Kartläggning som gjorts gällande brottsligheten inom det geografiska 

 området i enlighet med lagen om kommuners ansvar för 

 brottsförebyggande arbete av brott och otrygghet (2023:196) godkänns. 

 

2.  Följande tillägg ska göras i kartläggningen: 

 

Flera av de insatser som initierades inom MBP har sedan integrerats och 

arbetet med den motorburna problematiken har således fortsatt. Exempelvis 

har fysiska brev med information om säkerhet och lagstiftning skickats ut till 

alla registrerade ägare av A-traktorer i kommunen så sent som våren 2024. 

Informationsfilmen har också delats vid flera tillfällen efter det att den 

operativa gruppen avslutades. Lokalpolisen har tillsammans med social-

tjänsten även deltagit och informerat på föräldramöten på högstadie- och 

gymnasieskolor under 2023. Ungdomsgruppen har också fortsatt fälta och 

röra sig bland ungdomar under utvalda helger. 

Sammanfattning av ärendet 

Lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete innebär att varje 

kommun ska bedriva ett kunskapsbaserat brottsförebyggande arbete och 

säkerställa organisatoriska förutsättningar för detta. Målet är att minska 

brottsligheten och skapa ökad trygghet. 

 

Enligt lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete ska 

kommunerna kartlägga brottsligheten inom sitt geografiska område och ta 

fram en lägesbild. Utifrån lägesbilden ska de sedan ta ställning till behovet 

av åtgärder och besluta om en åtgärdsplan. Kommunerna ska också ta visst 

ansvar för samordningen av det lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta 

en samordningsfunktion.  
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 115 

Kommunledningskontorets skrivelse 16 september 2024 

Kartläggning och lägesbild 16 september 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag inklusive tillägg. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Säkerhetsenheten 
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§ 206 Dnr KS-00104/2023  

Detaljplan för Tälle 27:13 med flera i Ljusdal - 
antagande 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Detaljplan för Tälle 27:13 med flera i Ljusdal antas. 

Sammanfattning av ärendet 

Näringslivs- och exploateringsenheten har upprättat förslag till detaljplan 

efter att beslut om planbesked fattats av kommunstyrelsens arbetsutskott 26 

april 2023, § 41.  

 

Syftet med detaljplaneförslaget är att möjliggöra för bostäder i form av ett 

flerbostadshus med möjlighet till att ha centrumändamål i entréplanet. 

 

Planläggningen bedöms vara förenlig med fördjupad översiktsplan för 

Ljusdals tätort (2019). Området är utpekat som bebyggelseutveckling och 

centrumändamål. Planförslaget innebär ingen betydande miljöpåverkan 

enligt 6 kap. Miljöbalken (1998:808). 

 

Detaljplaneförslaget var föremål för samråd under perioden 31 januari 2024 

till och med 28 februari 2024 och granskning under perioden 15 augusti 

2024 till och med 5 september 2024.  

 

Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i en samrådsredogörelse samt 

i ett granskningsutlåtande. Planförslaget har reviderats med anledning av 

inkomna synpunkter. 

 

Under planarbetet har utredningar så som geoteknisk undersökning, mark- 

och miljöutredning, bullerutredning, vibrations- och stomljudsanalys, 

kvalitativ riskbedömning gällande färdväg för farligt gods på Norra 

stambanan i Ljusdal upprättats.   

 

Jäv 

 

Henrik Karlström (SD) och Jonny Mill (LB) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggningen av ärendet. Lena Svahn (S) övertar ordförandeskapet under 

ärendet.     
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 116 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 9 september 2024 

Antagandehandlingar 9 september 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 

förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 207 Dnr KS-00067/2022  

Motion från Jonny Mill (LB) med flera gällande 
implementering av FN-konventionen om rättigheter för 
personer med funktionsnedsättning 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Ärendet återremitteras till arbetsutskottet.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonny Mill (LB) och Marie-Louise Hellström (LB) har lämnat en motion 

angående implementering av FN-konventionen om rättigheter för personer 

med funktionsnedsättning. 

 

I motionen skriver de att "Sedan 2009 är Sverige juridiskt bunden till FN:s 

konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning. Stat, 

region och kommun har ett gemensamt ansvar att följa denna. 2013 antog 

kommunfullmäktige “policy för funktionshinderfrågor”, det vill säga en 

handbok om ovannämnda konvention." 

 

För att säkerställa att kommunens styrdokument synliggör rättigheter för 

personer med funktionsnedsättning, yrkar motionärerna att FN-konventionen 

om rättigheter för personer med funktionsnedsättning implementeras i likhet 

med Barnkonventionen, det vill säga genom revidering av styrdokument, 

handlingsplan, checklista och utbildningsinsatser för samtliga berörda 

tjänstepersoner och politiker. 

 

Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2022, § 41 att skicka motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen lämnade motionen för yttrande till verksamheten för 

strategisk och hållbar utveckling.  

 

Verksamheten för strategisk och hållbar utveckling anser att FN-

konventionen om rättigheter för personer med funktionsnedsättning inte går 

att jämställa med Barnkonventionen, eftersom den inte är svensk lag, och 

därmed inte kan implementeras på samma sätt i kommunen. Däremot är 

frågan viktig, och kan följas upp på andra sätt via kommunala styrdokument 

med en liknande effekt.  

Kommunstyrelsens protokoll 20241009 för digital signering
(Signerat, SHA-256 4D4069BF1FB363B402A9764B67DD84EE115DC7F5EC9331B53C9BF06FA4986E8D)

Sida 44 av 54



 

Kommunstyrelsen  

PROTOKOLL 

Sida 

45(53) 

Datum 

2024-10-09 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

 

I sitt yttrande skriver verksamheten för strategisk och hållbar utveckling att 

internationellt arbete för mänskliga rättigheter grundar sig i FN:s allmänna 

förklaring från 1948 och listar FN:s kärnkonventioner. Sverige har ratificerat 

sju av nio kärnkonventioner och förklarar att konventioner måste införlivas i 

svensk lag för att vara direkt tillämpliga. Diskrimineringslagen i Sverige 

inkluderar funktionsnedsättning som en diskrimineringsgrund.  

             

Kommunstyrelsen ordförande skriver i sitt övervägande att 

implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för personer med 

funktionsnedsättning är en betydelsefull åtgärd för att säkerställa att vår 

kommun lever upp till sina internationella åtaganden och skyddar 

rättigheterna för personer med funktionsnedsättning. Genom att bevilja 

motionens syfte lägger vi grunden för att påbörja detta viktiga arbete. 

 

För att säkerställa ett effektivt arbete med konventionen bör följande punkter 

beaktas: 

1. Uppdrag till samtliga nämnder i verksamhetsplan 2025: "Enheten för 

strategisk och hållbar utveckling" ska säkerställa att ett uppdrag som 

understryker vikten av att arbeta i enlighet med FN-konventionen 

formuleras under relevant agendamål. Uppdraget placeras 

tillsammans med andra kommunfullmäktigeuppdrag i 

verksamhetsplanen.   

2. Förvaltningarna skapar relevanta handlingsplaner. Varje 

förvaltning/sektor verkställer uppdragen genom att formulera egna 

projekt som leder till ökad måluppfyllelse. Utveckling och 

användning av checklistor, revidering av styrdokument och 

utbildningsinsatser är exempel på projekt som 

förvaltningarna/sektorerna skulle kunna genomföra.  

3. Rapportering: För att kunna följa upp arbetet och säkerställa att 

implementeringen sker enligt plan bör samtliga förvaltningar 

rapportera till kommunstyrelsen två gånger per år om framsteg, 

vidtagna åtgärder och identifierade förbättringsområden, genom 

tertialrapporten.  

 

Genom att arbeta i motionens anda kan vi effektivt integrera konventionens 

principer i vår verksamhet och bidra till en mer inkluderande och rättvis 

kommun. Detta beslut är ett viktigt steg mot att förbättra livsvillkoren för 

personer med funktionsnedsättning och jag rekommenderar att vi går vidare 

med detta förslag.  
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Beslutsunderlag 

Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 118 

Förslag till beslut 18 september 2024 

Yttrande från VISHNU 28 november 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 28 mars 2022 

Motion från Jonny Mill (LB) 1 mars 2022 

Yrkanden 

Lena Svahn (S): Motionen bifalles såtillvida att en strategi för det nationella 

målet för funktionshinderpolitiken tas fram, med syftet att uppnå jämlikhet i 

levnadsvillkor och full delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 

 

Henrik Karlström (SD): Ärendet ska återremitteras till arbetsutskottet.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget yrkande 

om återremiss. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

KSAU 
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§ 208 Dnr KS-00317/2024  

Ny länstransportplan 2026-2037 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1.  Ljusdals kommun lämnar härmed inspel gällande ny länsplan för 

 transportinfrastruktur enligt Bilaga 1.  

 

2.  Till inspelet ska tillföras att "En statlig rastplats vid Lassekrog ska 

 prioriteras" samt att "Ljusdals kommun ser ett behov av att utveckla 

 kollektivtrafiken via tåg på  sträckan Ljusdal-Ånge". 

 

3.  Följande text i avsnittet Kommunala förutsättningar - kort beskrivning 

 av kommunens situation idag ersätter tidigare text i inspelet: 

 

Ljusdal kommun har som alla andra kommuner präglats av och hanterat de 

stora kriserna i omvärlden med pandemi och den fullskaliga invasion av 

Ukraina med påföljande effekter på ekonomin. Innan dess har Ljusdals 

kommun kämpat emot bränderna 2018 som också gett oss många lärdomar 

och byggt både kommunorganisationen och samhället starkare. 

 

Kommunen arbetar med framtagande av en ny översiktsplan, beräknas 

antagen 2026, med utsikten till 2050. Nya detaljplaner är antagna som 

öppnar upp för företags- och bostadsetableringar på det fina Östernäs i 

centrala Ljusdal. Samtidigt som nya planer för näringslivet håller på att tas 

fram i spännande utvecklingsområden vid Stavsätter. Arbetet med att flytta 

den timmeromlastning som idag är lokaliserad i centrala Ljusdal fortlöper. 

En avsiktsförklaring är framtagen mellan berörda parter och den nya plasten 

utreds för anläggande av ny terminal, markåtgärder samt anslutningsspår till 

befintlig järnväg. 

 

Ekonomiskt är det en utmaning att anpassa våra verksamheter till den 

demografiska förändringen och samtidigt ha funktionella och väl underhållna 

lokaler. Den största utmaningen vi står inför är nybyggnationer alternativt 

stora renoveringar i våra skollokaler.  Det bör nämnas att flera av dessa 

ligger i anslutning till riksvägarna men saknar säkra undergångar.    

 

Den fortsatta utveckling i vår kommun kommer vara beroende både av 

turism- och besöksnäringen den stora del genomfartstrafik genom 

kommunen (E 45 samt riksväg 83 & 84) som stärker köpkraften i våra tre 

tätorter och är ett bra sätt för kommunen att visa upp vår kommun för 
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potentiella invånare. Den samlade besöksnäring i kommunen arbetar redan 

med att ställa om till att driva sina verksamheter hållbart där tex för flyttning 

tåg till Järvsö istället för bilburna besökare är ett fokus.  

 

Kommunens näringsliv är inte homogent utan när Järvsö domineras av 

besöksnäringen är Färila en industridominerad ort med flera medelstora 

företag inom tillverkningsindustri med koppling mot skogsnäring och 

transport med mera. Bristen på tillgång till järnväg gör att trygga och 

kvalitativa vägar gör det. 

 

Som många andra kommuner i Norrlands inland har kommunen en tuff 

demografisk utmaning. En tydlig positivt påverkande faktor i detta är 

utveckling i Järvsö med omnejd där befolkningsminskningen helt planat ut. 

Grunden till framgången är både den starka tillväxten och utvecklingen i 

besöksnäringen med friluftsliv, Vildriket, Järvsöbacken (vinter) med över 

100 miljoner investerat bara i utbyggnad av nya backar och ny 6-stols 

expresslift. Sommartid lockas många besökare till Järvsö Bergscykel Park & 

Cykla Järvsös stigcykling ute i skog och terräng tillsammans med det 

välkända och välbesökta kulturlivet med många olika aktörer och 

arrangemang där kommunens anläggning Stenegård är en central aktör. 

 

I Järvsö har också den nystartade skolan Järvsö gymnasium (beläget vid 

Järvsö järnvägsstation i Järvsö) expanderat och är idag en gymnasieskola 

med 185 elever och 20 anställda personal. Denna utveckling i tillsammans 

med övriga delar i och tätortstriangel (Ljusdal / Färila / Järvsö) gör att vi 

kommunen fortsätter vara attraktiv plats för inflyttning. 

 

Kommunen har en längre framgångsrikt arbetat aktivt med att bygga nya 

bostäder, skapa mark och planer för privata intressenter som bygger nya 

bostäder vilket företrädesvis sker i Ljusdal och i Järvsö. I anslutning till 

berget i Järvsö har kommunen antagit en fördjupad översikt plan (FÖP 

Öjeberget) för att fortsatta investeringar kan ske utan avbrott. På Öjeberget 

finns redan idag påbörjat arbete med att expandera boende, liftar och fler 

besöksanläggningar.  

 

Kommunen agerar idag aktivt på flera områden för att skapa 

utvecklingsmöjligheter med bland annat utflytt av timmerterminal från 

centrum, cykelväg mellan Järvsö och Ljusdal genom iordningsställande av 

bron över Edängebron, planprogramarbete för företagsetableringar i 

Stavsätter vid infarten till Ljusdal.  

 

Ljusdals kommun är idag en kommun som inte delar arbetsmarknad med 

andra kommuner. Som länets största kommun anses idag av Region 
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Gävleborgs egna analyser vara en isolerad arbetsmarknad varför god kvalité 

på våra vägar, täta avgångar på järnväg och funktionellt och utbyggt 

bredband är avgörande och nödvändig infrastruktur för att möjliggöra 

fortsatt attraktivitet och fortsatt utveckling i vår kommun. 

 

4. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett förslag på upplägg för hur 

kommunstyrelsen ska arbeta med kort-och långsiktiga infrastrukturfrågor.          

Sammanfattning av ärendet 

Region Gävleborg har det regionala utvecklingsansvaret och ska upprätta 

och fastställa en länsplan för regional transportinfrastruktur, kallad länsplan. 

Länsplanen ska möjliggöra hållbara transporter samt ökad tillgänglighet. 

Infrastrukturen ska därmed vara hållbar där hänsyn tas till ekonomiska, 

sociala och miljömässiga förutsättningar för ett hållbart resande och en 

hållbar samhällsutveckling. Under 2025 ska gällande plan revideras och 

sedan gälla 2026-2037. Inför revideringen har Region Gävleborg efterfrågat 

inspel från länets kommuner. Upprättad länsplan remitteras sedan. 

 

Ljusdals kommuns inspel utgår ifrån tidigare inspelade objekt 2021. 

Uppdateringar utifrån dagens förutsättningar och status samt tillägg av 

utvecklingsprojektet Stavsätter föreslås. Tidigare inspelade och nu 

genomförda objekt har tagits bort.             

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 26 september 2024  

Bilaga 1- inspel till länsplan 2026-2037 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD): Till inspelet ska tillföras att "En statlig rastplats vid 

Lassekrog ska prioriteras" samt att "Ljusdals kommun ser ett behov av att 

utveckla kollektivtrafiken via tåg på  sträckan Ljusdal-Ånge". 

 

Jonas Rask-Samuelsson (C): Följande text i avsnittet Kommunala 

förutsättningar - kort beskrivning av kommunens situation idag ersätter 

tidigare text i inspelet: 

 

Ljusdal kommun har som alla andra kommuner präglats av och hanterat de 

stora kriserna i omvärlden med pandemi och den fullskaliga invasion av 

Ukraina med påföljande effekter på ekonomin. Innan dess har Ljusdals 
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kommun kämpat emot bränderna 2018 som också gett oss många lärdomar 

och byggt både kommunorganisationen och samhället starkare. 

 

Kommunen arbetar med framtagande av en ny översiktsplan, beräknas 

antagen 2026, med utsikten till 2050. Nya detaljplaner är antagna som 

öppnar upp för företags- och bostadsetableringar på det fina Östernäs i 

centrala Ljusdal. Samtidigt som nya planer för näringslivet håller på att tas 

fram i spännande utvecklingsområden vid Stavsätter. Arbetet med att flytta 

den timmeromlastning som idag är lokaliserad i centrala Ljusdal fortlöper. 

En avsiktsförklaring är framtagen mellan berörda parter och den nya plasten 

utreds för anläggande av ny terminal, markåtgärder samt anslutningsspår till 

befintlig järnväg. 

 

Ekonomiskt är det en utmaning att anpassa våra verksamheter till den 

demografiska förändringen och samtidigt ha funktionella och väl underhållna 

lokaler. Den största utmaningen vi står inför är nybyggnationer alternativt 

stora renoveringar i våra skollokaler.  Det bör nämnas att flera av dessa 

ligger i anslutning till riksvägarna men saknar säkra undergångar.    

 

Den fortsatta utveckling i vår kommun kommer vara beroende både av 

turism- och besöksnäringen den stora del genomfartstrafik genom 

kommunen (E 45 samt riksväg 83 & 84) som stärker köpkraften i våra tre 

tätorter och är ett bra sätt för kommunen att visa upp vår kommun för 

potentiella invånare. Den samlade besöksnäring i kommunen arbetar redan 

med att ställa om till att driva sina verksamheter hållbart där tex för flyttning 

tåg till Järvsö istället för bilburna besökare är ett fokus.  

 

Kommunens näringsliv är inte homogent utan när Järvsö domineras av 

besöksnäringen är Färila en industridominerad ort med flera medelstora 

företag inom tillverkningsindustri med koppling mot skogsnäring och 

transport med mera. Bristen på tillgång till järnväg gör att trygga och 

kvalitativa vägar gör det. 

 

Som många andra kommuner i Norrlands inland har kommunen en tuff 

demografisk utmaning. En tydlig positivt påverkande faktor i detta är 

utveckling i Järvsö med omnejd där befolkningsminskningen helt planat ut. 

Grunden till framgången är både den starka tillväxten och utvecklingen i 

besöksnäringen med friluftsliv, Vildriket, Järvsöbacken (vinter) med över 

100 miljoner investerat bara i utbyggnad av nya backar och ny 6-stols 

expresslift. Sommartid lockas många besökare till Järvsö Bergscykel Park & 

Cykla Järvsös stigcykling ute i skog och terräng tillsammans med det 

välkända och välbesökta kulturlivet med många olika aktörer och 

arrangemang där kommunens anläggning Stenegård är en central aktör. 
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I Järvsö har också den nystartade skolan Järvsö gymnasium (beläget vid 

Järvsö järnvägsstation i Järvsö) expanderat och är idag en gymnasieskola 

med 185 elever och 20 anställda personal. Denna utveckling i tillsammans 

med övriga delar i och tätortstriangel (Ljusdal / Färila / Järvsö) gör att vi 

kommunen fortsätter vara attraktiv plats för inflyttning. 

 

Kommunen har en längre framgångsrikt arbetat aktivt med att bygga nya 

bostäder, skapa mark och planer för privata intressenter som bygger nya 

bostäder vilket företrädesvis sker i Ljusdal och i Järvsö. I anslutning till 

berget i Järvsö har kommunen antagit en fördjupad översikt plan (FÖP 

Öjeberget) för att fortsatta investeringar kan ske utan avbrott. På Öjeberget 

finns redan idag påbörjat arbete med att expandera boende, liftar och fler 

besöksanläggningar.  

 

Kommunen agerar idag aktivt på flera områden för att skapa 

utvecklingsmöjligheter med bland annat utflytt av timmerterminal från 

centrum, cykelväg mellan Järvsö och Ljusdal genom iordningsställande av 

bron över Edängebron, planprogramarbete för företagsetableringar i 

Stavsätter vid infarten till Ljusdal.  

 

Ljusdals kommun är idag en kommun som inte delar arbetsmarknad med 

andra kommuner. Som länets största kommun anses idag av Region 

Gävleborgs egna analyser vara en isolerad arbetsmarknad varför god kvalité 

på våra vägar, täta avgångar på järnväg och funktionellt och utbyggt 

bredband är avgörande och nödvändig infrastruktur för att möjliggöra 

fortsatt attraktivitet och fortsatt utveckling i vår kommun. 

 

Henrik Estander (L): Kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett förslag 

på upplägg för hur kommunstyrelsen ska arbeta med kort-och långsiktiga 

infrastrukturfrågor. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att lämna inspel till ny 

länstransportplan med tilläggsyrkanden från Henrik Karlström och Jonas Rask-

Samuelsson (C). Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 

tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 

 

Beslutsexpediering: Akt, Kommundirektören för verkställande, Region 

Gävleborg 
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§ 209 Dnr KS-00008/2024  

Protokoll för kommunstyrelsens kännedom - 
uppsiktsplikt 2024 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.          

Sammanfattning av ärendet 

En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 

beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 

information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 

denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 

protokoll som är aktuella är: 

 

 Omsorgsnämnden 25 september 

 Utbildningsnämnden 19 september 

 Samhällsservicenämnden 17 september 

 Arbetsmarknads- och socialnämnden 24 september 

 Samordningsförbund Gävleborg 30 augusti  

 Hälsingerådet 28 augusti 2025 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.      

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 210 Dnr KS-00078/2024  

Redovisning av ej färdigbehandlade motioner, 
medborgarförslag och e-förslag 2024 

Kommunstyrelsens förslag: 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Informationen noteras till protokollet.           

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en sammanställning över ej 

färdigbehandlade motioner, medborgarförslag och e-förslag per 1 oktober 

2024. 

 

Sammanfattningen omfattar nio motioner och sju medborgarförslag. 

 

Sedan starten 1 februari 2024 har 18 e-förslag publicerats på hemsidan. Ett 

antal e-förslag har avvisats av olika skäl, bland annat på grund av att 

förslagen inte rör kommunala angelägenheter eller att de handlar om sånt 

som redan genomförts. 

  

Av dessa 18 har hittills fyra nått upp till 19 röster och ska därmed utredas. 

Sju har arkiverats på grund av att de inte har uppnått tillräckligt antal röster 

inom tre månader och sju är fortfarande aktiva och går därmed att rösta på.           

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 1 oktober 2024 

Redovisning av ej färdigbehandlade motioner, medborgarförslag och e-

förslag 2024 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 

noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

detta.  
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Plats och tid Folkparksrestaurangen, onsdagen den 9 oktober 2024 klockan 08:30-16:40 


Beslutande Ledamöter 


Pernilla Färlin (M), Ordförande § 190-200 


Marie-Louise Hellström (LB) tjg ersättare istället för Pernilla Färlin, § 201-210 


Henrik Karlström (SD), 1:e vice ordförande, § 200-205, 206-210 


Lena Svahn (S), 2:e vice ordförande, ordförande § 205 


Kjell Israelsson (M) tjg ersättare istället för Lars Molin (M) 


Henrik Estander (L) 


Jonny Mill (LB) 


Roger Kastman (KD) 


Ove Schönning (S) tjg ersättare istället för Iréne Jonsson (S) § 190-207 


Jens Furuskog (SD) tjg ersättare istället för Irène Jonsson (S) § 208-210 


Jonas Rask Samuelsson (C) 


Solange Nordh (C) tjg ersättare istället för Anna-Karin Zachrisson (C) 


Kristoffer Kavallin (MP) § 190-204 


Karin Jansson (MP) tjg ersättare istället för Kristoffer Kavallin (MP) § 205-210 


 
 Ersättare 


Jens Furuskog (SD) 


Maud Jonsson (L) 


Marie-Louise Hellström (LB) 


Kiki Furstedt (V) 


Karin Jansson (MP) 
Övriga deltagande Omsorgsnämndens ordförande Maud Jonsson och tf FC Erik Fundin, § 193 


Controller Clara Bergius, § 194-196 


Ekonomichef Mikael Mortensen, § 197-198 


VD:ar Lena Bergsten och Rickard Brännström, § 201 


HR-chef Anna Johansson § 203 


Säkerhetschef Josefin Jarlheden § 205 


Planingenjör Linda Svedman § 206 


Planingenjör Anna Liw och planingenjör Viktor Svensson § 208 


Kommundirektör Mikael Björk 


Kommunledningschef Linnéa Van Wagenen 


Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 
Utses att justera Jonas Rask-Samuelsson 
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ANSLAGSBEVIS 
 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 


Forum Kommunstyrelsen  


Sammanträdesdatum 2024-10-09 


Datum för anslags uppsättande 2024-10-17 


Datum för anslags nedtagande 2024-11-08 


Förvaringsplats för protokollet Kommunkansliet, plan 5 i Kommunhuset, Ljusdal 


 


Underskrift 


  


 Karin Höglund  
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§ 190 Dnr KS-00004/2024  


Information om särskild händelse i förskolan 


Kommunstyrelsen  beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Den 1 oktober kontaktades vårdnadshavare till nio målsägande barn i 


Ljusdals kommun av polisen för att få meddelandet om att deras barn blivit 


utsatta för sexuella övergrepp. Händelserna har enligt polisen skett vid 


kommunala förskolor där gärningspersonen varit anställd. De berörda 


förskolorna, med personal, har tilldelats informationen. 


 


Mellan den 1 och 8 oktober har Ljusdals kommun varit i stabsläge för att 


hantera händelsen. 


 


Kommunstyrelsens ordförande berömmer staben för deras insatser.  


 


Kommundirektör Mikael Björk informerar om den svåra arbetssituation som 


varit där medlemmarna i staben har gjort ett mycket bra arbete. Ljusdals 


kommun har fått beröm från flera externa aktörer för vårt sätt att hantera 


denna kris. Kommundirektören har beslutat att tillsätta en extern granskning 


över händelsen. 


 


Kommunledningschef Linnéa Van Wagenen informerar om det 


kriskommunikationsarbete som gjordes och den kriskommunikationsplan 


som togs fram. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 191 Dnr KS-00001/2024  


Information från kommundirektören 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


Kommundirektör Mikael Björk informerar: 


 


 Timmerterminalen – Inget nytt att rapportera.   


 


 Östernäs – Samtal pågår med intressenter. Om allt går enligt plan 


kommer förvaltningen inkomma med förslag på markanvisningsavtal 


med två aktörer för beslut i kommunstyrelsen inom kort.   


 


 Hälsingeråd – Nästa Hälsingeråd 16 oktober 2024 i Orbaden.  


 


 Ny organisation– Egen informationspunkt på dagordningen den 9 


oktober 2024 i kommunstyrelsen.  


 


 Krisledning – egen informationspunkt på dagordningen den 9 oktober 


2024 i kommunstyrelsen.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 8 oktober 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 192 Dnr KS-00006/2023  


Delårsrapport 2024 kommunstyrelseförvaltningen 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Delårsrapport augusti 2024 samt prognos 2024 avseende drift och 


 investering för kommunstyrelseförvaltningen godkänns. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen redovisar ett negativt delårsbokslut 


motsvarande -1 254 000 kronor samt en negativ helårsprognos om  


-1 320 000 kronor. 


 


De negativa avvikelserna beror på två större vattenskador, utebliven 


förväntad intäktsökning samt ökade lönekostnader. 


 


Då en negativ helårsprognos konstaterades upprättades åtgärdsplaner för att 


komma tillrätta med avvikelserna. Detta resulterade i en reviderad positiv 


helårsprognos om 80 000 kronor. 


 


Delårsbokslut: 


 


Kommunstyrelseförvaltningen redovisar ett underskott på -1 254 000 kronor. 


De största avvikelserna finns på enheterna Stenegård, fastighet, kostenheten, 


städenheten, verksamhetsstöd samt näringsliv och exploatering. 


 


Stenegård redovisar ett underskott på grund av utebliven förväntad 


intäktsökning. 


 


Fastighet har haft ökade kostnader på grund av vattenskador. 


 


Kost samt städenheten har haft ökade lönekostnader på grund av 


sjukfrånvaro. 


 


Verksamhetsstöd samt näringsliv och exploatering har haft lägre 


lönekostnader på grund av vakanta tjänster del av året. 
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Helårsprognos 


Helårsprognosen för kommunstyrelseförvaltningen visade initialt på ett 


underskott på -1 320 000 kronor. Efter upprättande av handlingsplaner 


reviderades prognosen till en positiv helårsprognos om 80 000 kronor. 


 


De största avvikelserna finns på enheterna Stenegård, fastighet, kostenheten 


samt städenheten. 


 


Det prognostiserade underskottet på Stenegård består av osäkerhet kring 


intäkter. 


 


Det prognostiserade underskottet på fastighet beror på vattenskador. 


 


Det prognostiserade underskottet på kostenheten samt städenheten beror på 


ökade lönekostnader på grund av sjukfrånvaro. 


 


Verksamhetsstöd prognostiserar ett överskott avseende lönekostnader som 


beror på att enheten har vakanta tjänster delar av året. 


 


IT-enheten prognostiserar ett överskott avseende övriga främmande tjänster. 


 


Näringsliv och exploatering prognostiserar ett överskott avseende övriga 


främmande tjänster. 


 


Identifierade åtgärder för en ekonomi i balans: 


 Generell återhållsamhet avseende anställningar och inköp, dock 


bedöms ett fullständigt anställningsstopp och inköpsstopp inte som 


nödvändigt. Varje ansvarig enhetschef som gjort bedömningen att de 


inte ska tillsätta vakanta tjänster eller vikarier under resterande del av 


året kommer att riskbedöma och vidta åtgärder efter dialog med 


skyddsombud. 


 Omfördelning av kostnader från drift till investering inom fastighet 


 Omprioritering av visst underhållsarbete inom fastighet 


 IT-enheten kommer öka sina intäkter genom att fördela ut delar av 


kommunens ökade licenskostnader på de enheter där dom hör 


hemma. Dock fördelas inte alla ökade kostnader ut (ca 1 miljon 


kronor av 6 000 000 kronor). 


 


En riskbedömning har genomförts tillsammans med arbetstagarparterna och 


likaså en MBL-förhandling. Sveriges skolledare, Sveriges lärare, Ledarna, 


Kommunal och Vision förklarade sig oeniga till arbetsgivarens förslag.  
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 8 oktober 2024 


Delårsbokslut kommunstyrelseförvaltningen 


Prognos kommunstyrelseförvaltningen 


Mail med instruktioner pga negativ prognos 


Yrkanden 


Lena Svahn (S): Delårsrapporten godkänns.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 193 Dnr KS-00520/2023  


Åtgärdsplan för omsorgsnämnden  


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Åtgärdsplanen godkänns inte. 


 


2.  I enlighet med ekonomistyrningsreglerna får kommundirektören i 


 uppdrag att utföra en genomlysning för att utveckla planering, 


 uppföljning och styrning inom nämndens ansvarsområde. Lämpliga 


 organisatoriska åtgärder bör vidtas.  


Sammanfattning av ärendet 


Tf förvaltningschef Erik Fundin och omsorgsnämndens ordförande Maud 


Jonsson informerar.  


 


Tf förvaltningschef ser att det finns en hel del utmaningar vid sidan av 


arbetsmiljösituationen. Hur ska man ta sig an detta uppdrag? Det viktigaste 


är att genomföra de ekonomiska åtgärder som redan är igång och leverera på 


det.  


 


Underskott beror till största del på överbemanning  p g a heltidsanställningar. 


Förvaltningen har inte behov av all den personalen. Personalen har även 


höga sjukfrånvarokostnader.  


 


Åtgärder som ska vidtas: Säkerställa att det blir effekt av de åtgärder som 


redan är på plats. Det finns också förslag från förvaltningen som nämnden 


antagit, dessa ska åter aktualiseras under hösten. 


 


Nämnden kommer därefter att fokusera på 2025. Ambitionen är att komma 


tillrätta under 2025.  


 


Det finns också tomma platser på boendena. Det kostar pengar att de inte är 


fullbelagda.  


 


Ajournering begärs. Ärendet återupptas senare under sammanträdet.  
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 22 augusti 2024 


Omsorgsnämndens protokoll 22 maj 2024, § 52 


ON presentation budgetläge 2024-2025 


Kommunstyrelsens protokoll 24 maj 2024, § 122 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Ove Schönning (S), Kristoffer 


Kavallin (MP), Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD) och Solange 


Nordh (C): Åtgärdsplanen godkänns inte. 


 


I enlighet med ekonomistyrningsreglerna får kommundirektören i uppdrag 


att utföra en genomlysning för att utveckla planering, uppföljning och 


styrning inom nämndens ansvarsområde. Lämpliga organisatoriska åtgärder 


bör vidtas. 


 


Kristoffer Kavallin (MP): Ärendet ska anmälas för kännedom till 


kommunfullmäktige. 


 


Pernilla Färlin (M): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkande.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns m fl 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet att inte anmäla ärendet 


för kännedom till kommunfullmäktige.  


 


 


Beslutsexpediering 


Omsorgsnämnden för kännedom 


Kommundirektören för verkställande 
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§ 194 Dnr KS-00003/2024  


Delårsrapport Internkontroll 2024 kommunstyrelsen 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Kommunstyrelsens internkontrollrapport för 2024 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsens internkontroll följs löpande upp genom de olika 


kontrollpunkterna i internkontrollplanen. 


 


I den rapporten Internkontroll Statusrapport 2024 återfinns aktuell status för 


de olika kontrollerna. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 


Statusrapport Internkontroll 2024 kommunstyrelsen 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att 


interkontrollrapporten godkänns. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 195 Dnr KS-00519/2023  


Delårsrapport internkontroll 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Statusrapport för Internkontroll 2024 godkänns. 


 


2. Statusrapport för Internkontroll 2024 överlämnas till revisorerna för 


 granskning. 


Sammanfattning av ärendet 


Enligt kommunens regler för internkontroll ska nämnderna i samband med 


delårsrapportens upprättande rapportera en statusrapport gällande 


uppföljningen av internkontrollen till kommunstyrelsen.  


 


Vid delårsuppföljningen anges vilken process eller rutin samt 


kontrollmoment som planeras granskas inom respektive nämnd under året 


samt statusen avseende vilka kontroller som är påbörjade, klara eller ej 


påbörjade.  


 


Vid delårsuppföljningen för samtliga nämnder tillkommer också en samlad 


bedömning och sammanfattning av hur kommunens interna kontrollsystem 


fortskrider. Statusrapporten delges kommunfullmäktige i anslutning till 


behandlingen av kommunens årsredovisning.  


 


Kommunstyrelseförvaltningens samlade bedömning av kommunens 


internkontroll är att den fortskrider enligt plan. 


 


Intern kontroll i Ljusdals kommun styrs av kommunallagen och av 


kommunfullmäktige fastställda Regler för Intern Kontroll. Syftet med den 


interna kontrollen är att säkerställa effektivitet, säkerhet och styrbarhet. 


Syftet är även att undvika förlust och förstörelse av tillgångar, att undgå 


allvarliga fel och brister samt ge underlag för ständiga förbättringar. 


Kommunallagen föreskriver att nämnderna, var och en inom sitt område, ska 


se till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och riktlinjer som 


fullmäktige har bestämt samt de föreskrifter som gäller för verksamheten. De 


ska också se till att den interna kontrollen är tillräcklig samt att 


verksamheten bedrivs på ett i övrigt tillfredställande sätt.  
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Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen till uppgift att ha uppsikt över 


övriga nämnders verksamhet och ge en samlad bedömning av arbetet som 


kommunens nämnder bedrivit beträffande den interna kontrollen. 


 


I separat ärende om kommunstyrelsens uppsiktsplikt av de kommunala 


bolagen redovisas bolagsstyrningsrapporter som berör flertalet av de 


kommunala bolagen. I dessa bolagsstyrningsrapporter och i bolagens 


delårsrapporter, årsredovisningar, revisionsberättelser och gransknings-


rapporter återfinns information om hur den interna kontrollen i de olika 


bolagen fungerar. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen har i detta ärende sammanställt nämndernas 


statusrapporter av uppföljning av internkontrollplaner för 2024 och gjort en 


samlad bedömning av framdriften gällande kommunens interna kontroll. 


 


Nämndernas uppföljning av intern kontroll 


 


Nämnderna tar fram, beslutar och följer upp de interna kontrollplanerna 


under året. Utöver arbetet med interna kontrollplaner har kommunen väl 


fungerande rutiner kring uppföljning och rapportering av ekonomi och 


verksamhet. 


 


Delårsperiodens huvudsakliga aktiviteter inom intern kontroll har varit att 


utföra planerade granskningar och aktiviteter från intern kontrollplan 2024. 


Kontrollpunkterna finns inom områdena: ändamålsenlig och kostnads-


effektiv verksamhet, tillförlitlig rapportering och information om 


verksamheten samt efterlevnad av lagar, riktlinjer och föreskrifter. 


Under delåret har förvaltningarna även arbetat med att vidareutveckla 


användningen av systemstöd för dokumentation av planering och 


uppföljning av intern kontroll. Arbetet med intern kontroll har under 


delårsperioden framskridit enligt plan.  


 


Samtliga nämnder har redovisat en statusrapport gällande arbetet med intern 


kontroll avseende år 2024. En samlad dokumentation av nämndernas 


ärenden framgår av bifogat underlag. Från respektive nämnd finns protokoll 


och rapport eller tjänsteskrivelse. Nedan redovisas en sammanfattning av 


respektive nämnds rapportering. 
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Status gällande kommunens internkontroll 


I nedanstående tabell sammanfattas statusen gällande antalet kontrollpunkter 


samt hur många av dessa som är påbörjade, klara samt ej påbörjade. 


 


 


Nämnd Kontrollpunkter Påbörjad Klar Ej påbörjad 


KS 7 7 0 0 


SSN 7 7 0 0 


UN 18 15 1 2 


ON 15 10 4 1 


ASN 12 12 0 0 


Summa 59 51 5 3 


 


Sammanfattningsvis visar nämndernas rapporteringar att merparten av 


kontrollpunkterna är påbörjade. En del är avklarade. En mindre del är ännu 


ej påbörjad. Resultatet av statusrapporterna visar att framdriften av kontroller 


för att minimera identifierade risker till stor del är tillfredsställande i 


förvaltningarna.  


 


Den samlade bedömningen är att nämnderna arbetar systematiskt med den 


interna kontrollen och att den i allt väsentligt framskrider väl i kommunens 


verksamheter.   


 


Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att godkänna 


Statusrapporten över delårsuppföljningen av 2024 års internkontroll samt att 


överlämna rapporten till kommunfullmäktige samt kommunens revisorer. 


 


Styrdokument och juridik  


Nämnderna följer gällande regelverk och metodstöd.  


Regler för intern kontroll KF 2023-11-28. 


Metodstöd via systemverktyg i Stratsys. 


 


Koppling till Agenda 2030 


Detta ärende påverkar inte direkt kommunens arbete med ekonomisk, 


ekologisk eller social hållbarhet, men risker i verksamheten som den interna 


kontrollen kan undanröja kan i förlängningen påverka kommunens hållbarhet 


positivt. 
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Ekonomiska konsekvenser 


Arbetet med intern kontroll ingår i verksamheternas ordinarie arbete och 


hanteras inom nämndernas och bolagsstyrelsernas ordinarie ekonomiska 


ramar. 


 


Beredning & samråd 


Intern kontroll i Ljusdals kommun följer en årlig och fastställd process. 


Ärendet har beretts av kommunstyrelseförvaltningen och samråd har skett 


med förvaltningarna i ett gemensamt internkontrollsamråd. 


 


Uppföljning 


Föreliggande utvärdering föranleder inte någon särskild uppföljning.  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 1 oktober 2024 


Protokoll och statusrapporter från samtliga nämnder 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att statusrapport för 


internkontroll 2024 godkänns och överlämnas till revisorerna för granskning. 


Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Nämnderna 


Revisorerna  
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§ 196 Dnr KS-00525/2023  


Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2025 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Kommunstyrelsens internkontrollplan för 2025 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har enligt kommunallagen ansvar för att säkerställa en 


god internkontroll inom sitt ansvarsområde. Ansvaret innebär bland annat att 


anta en plan för internkontroll samt att styra och löpande följa upp det 


interna kontrollsystemet inom nämndens verksamheter. 


 


Förslag till internkontrollplan för 2025 har tagits fram. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse2 oktober 2024  


Förslag till internkontrollplan 2025 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att anta 


internkontrollplan för 2025. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 197 Dnr KS-00523/2023  


Delårsrapport augusti 2024 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals kommun avseende 


 perioden januari till augusti 2024 godkännes.       


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningens ekonomienhet har sammanställt 


budgetuppföljning per 31 augusti med helårsprognos för Ljusdals kommun.  


 


Delårsutfallet är sammanlagt 20 mnkr och helårsprognosen är -20 miljoner 


kronor vilket är -22 miljoner kronor sämre jämfört med helårsbudget. 


 


Investeringar prognostiseras till 103,8 miljoner kronor vilket är i linje med 


årsbudget 104,0 miljoner kronor. 


 


Nämnderna prognostiserar sammantaget en negativ budgetavvikelse med -16 


miljoner kronor. Arbetsmarknads- och socialnämnden och samhällsservice-


nämnden prognostiserar ett överskott, kommunstyrelsen, utbildnings-


nämnden och omsorgsnämnden prognostiserar ett underskott. Övriga 


nämnder prognostiserar inga avvikelser. 


 


Centrala poster, finansiering och finansnetto prognostiserar sammantaget en 


negativ budgetavvikelse med -6 miljoner kronor. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen konstaterar att det prognostiserade resultatet 


inte uppfyller kommunallagens krav på budget i balans.  


 


Förvaltningen bedömer att Ljusdals kommun inte har bedrivit verksamheten 


utifrån en god ekonomisk hushållning. Bedömningen baseras på att 


kommunens fastställda finansiella mål för god ekonomisk hushållning inte 


bedöms uppnås under året och kommunens fastställda verksamhetsmål för 


god ekonomisk hushållning bedöms inte uppnås under året.            
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Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 


Yrkanden 


Kristoffer Kavallin (MP): Delårsrapport med helårsprognos för Ljusdals 


kommun avseende perioden januari till augusti 2024 godkännes. 


 


Med anledning av rådande omständigheter i omsorgsnämnden med en 


negativ prognos och ej godkänd åtgärdsplan utförs en tillfällig 


engångsrevidering (ej nivåhöjande inför 2025 och framåt) av budget 2024. 


Där omsorgsnämnden får ett tillskott och kommunstyrelsen får minskad 


utvecklingsreserv. Det är dock av största vikt att omsorgsnämnden vidtar 


åtgärder så att obalanser inte förs över till 2025. 


 


Budget 2024 revideras enligt följande tillfälliga engångsjustering: 


Omsorgsnämnden +5 miljoner kronor. 


Kommunstyrelsen -5 miljoner kronor. 


  


För bättre uppföljning av de strategiska programmen och de kommunala 


målen fattas ett inriktningsbeslut om att upprätta socialt hållbarhetsbokslut 


och ett miljöbokslut inför kommande årsredovisningar. 


 


Frågan om att upprätta ett socialt hållbarhetsbokslut och ett miljöbokslut 


inför kommande årsredovisningar skickas till kommunstyrelsens beredning. 


 


Pernilla Färlin (M): Delårsrapport med helårsprognos godkänns. Avslag på 


Kristoffer Kavallins yrkanden.  


 


Lena Svahn (S): Avslag på Kristoffer Kavallins yrkanden.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffers yrkande 


om tillfällig engångsrevidering av budget 2024. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen avslår detta . 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins yrkande om att upprätta ett socialt hållbarhetsbokslut och ett 


miljöbokslut. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.  
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Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att godkänna 


delårsrapport med helårsprognos. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


bifaller detta.  


Reservationer  


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig till förmån för egna yrkanden.  
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§ 198 Dnr KS-00521/2023  


Detaljbudget och verksamhetsplan 2025 för 
nämnderna- förändrad tidplan 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  På grund av att kommunstyrelseförvaltningen, utbildningsnämnden och 


 omsorgsnämnden redovisar negativa prognoser per 31 augusti, behöver 


 nämnderna tid för arbetet med handlingsplaner för att nå en budget i 


 balans. Dessa planer har i sin tur effekt på detaljbudgeten för 2025 som 


 ska presenteras senast den 31 oktober varför beslut om detaljbudget med 


 verksamhetsplan för samtliga nämnder ändras till senast den 30 


 november.     


 


2. Ingen förändring av punkt 2 i ekonomistyrningsreglerna krävs.       


 


Sammanfattning av ärendet 


Enligt Ljusdals kommuns ekonomistyrregler, fastställda 2021-12-13 framgår 


följande: 


 


1. Nämndernas detaljbudget. Nämnd fattar beslut om detaljbudget med 


verksamhetsplan, senast den 31 oktober. Vid valår ska beslutet tas 


senast den 31 december. MBL-förhandling sker innan nämnd. 


Nämnd fastställer budget per verksamhetsområde och förvaltnings-


cheferna fördelar budgeten enligt organisationsstruktur. Varje chef 


tilldelas en ram och ett budgetansvar samt har befogenhet att fördela 


och omprioritera inom sitt ansvarsområde. Detaljbudget ska 


redovisas till kommunstyrelsen och utgör underlag för uppföljning av 


ekonomi. Beslutet gäller för samtliga nämnder.  


 


2. Registrering av budget. Nämndernas detaljbudgetar samt centrala 


finansiella budgetposter ska vara registrerade i kommunens 


ekonomisystem senast den 31 december (vid valår 31 januari).  


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 
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Yrkanden 


Ove Schönning (S) och Solange Nordh (C): Av beslutet ska framgå att detta 


gäller för samtliga nämnder.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förvaltningens 


förslag inklusive Ove Schönnings m fl yrkande. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder och förvaltningar 
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§ 199 Dnr KS-00491/2023  


Äskande från utbildningsnämnden om medel ur 
kommunstyrelsens utvecklingsreserv för införande av 
TIM på Gärdeåsskolan 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  330 000 kronor omfördelas ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till 


 utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM) läsåret 2024. 


 


2.  330 000 kronor omfördelas ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till 


 utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM) läsåret 2025.  


Sammanfattning av ärendet 


Utbildningsnämnden har uppdragit åt förvaltningen att stärka arbetet med 


tidiga insatser. TIM (tidigare insatser-metoden) är ett pilotprojekt som de 


tror kommer möta upp mot uppdraget, den lanseras på Gärdeåsskolan för att 


sedan utvärderas och införas på andra skolor i kommunen, om projektet är 


framgångsrikt.  


 


Kommunledningskontoret föreslår att 660 000 kronor omfördelas ur 


kommunstyrelsens utvecklingsreserv till utbildningsnämnden för pilotprojekt 


(TIM) läsåret 2024/2025 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 27 september 2024 


Utbildningsnämndens protokoll 13 juni 2024, § 63 


Tjänsteskrivelse 4 juni 2024  


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD) och Henrik Estander (L): 330 000 kronor omfördelas 


ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till utbildningsnämnden för pilot-


projektet (TIM) läsåret 2024. 330 000 kronor omfördelas ur kommunstyrel-


sens utvecklingsreserv till utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM) 


läsåret 2025.  
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Lena Svahn (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): Avslag på Henrik 


Karlströms (SD) m fl yrkande. 


 


Kristoffer Kavallin (MP), Lena Svahn (S) och Jonas Rask-Samuelsson (C): 


Riktlinjer tas fram för hanteringen av utvecklingsreserven. Det ska framgå 


vilken typ av satsningar som får beviljas, vilka instanser som får initiera på 


att medel tas i anspråk samt hur beslutsgången ska vara. 


 


Henrik Estander (L): Kristoffer Kavallins m fl yrkande avslås. 


 


Ajournering begärs. Efter tio minuter återupptas förhandlingarna.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att Henrik 


Karlströms m fl yrkande om att omfördela 330 000 kronor läsåret 2024 och 


330 000 kronor läsåret 2025 ur kommunstyrelsens utvecklingsreserv till 


utbildningsnämnden för pilotprojektet (TIM). Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller detta.   


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins m fl yrkande om att riktlinjer för hanteringen av utvecklings-


reserven ska tas fram. Ordföranden finner att kommunstyrelsen avslår detta.   


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för att avslå yrkandet, Nej-röst för att bifalla yrkandet.  


Omröstningsresultat 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå 


Kristoffer Kavallins yrkande. 


 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L), Jonny Mill 


(LB), Roger Kastman (KD) och Kjell Israelsson (M) röstar Ja. 


 


Lena Svahn (S), Jonas Rask-Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP), Ove 


Schönning (S) och Solange Nordh (C) röstar Nej.  
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Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP), Solange Nordh (C) och Jonas Rask Samuelsson 


(C) reserverar sig mot beslutet.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Utbildningsnämnden 


Ekonomienheten för verkställande  
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§ 200 Dnr KS-00322/2024  


Ansökan från Ljusdals Bandyklubb om bidrag till 
särskild satsning på barn och unga 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Ljusdals BK:s särskilda satsning på barn & unga beviljas med 550 000 


 kronor från utvecklingsreserven. 


 


2.  Effekten av den särskilda satsningen ska utvärderas av föreningen 


 tillsammans med tjänstemän på kommunledningskontoret i 


 kommunstyrelsens tertialrapporter.   


 


3.  Kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljningsmöte.         


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals BK har inkommit med en ansökan om sponsring och stöd för deras 


elit- och ungdomsverksamhet samt för genomförandet av särskilda projekt 


som riktar sig till barn och unga. Föreningen ansöker om ett totalt belopp på 


700 000 kronor, varav 150 000 kronor föreslås ska tas från kommunens 


sponsringsbudget och resterande medel från utvecklingsreserven för 


satsningar på barn och unga. 


 


Detta stöd ska betraktas som en del i en större satsning på att utveckla 


föreningens ungdomsverksamhet genom deras koncept "LBK-modellen", 


vilken syftar till att ge ungdomar en meningsfull fritid och framtid i Ljusdal. 


Föreningen har också föreslagit pilotprojekt som "Skridskofritids" och 


aktiviteter inom LSS och Kommunalt Aktivitetsansvar (KAA), vilka har som 


mål att stärka kommunens arbete för social hållbarhet. 


 


Kommunledningskontoret föreslår att ansökan beviljas enligt ovanstående 


förslag, med särskild utvärdering för att säkerställa att dessa satsningar 


bidrar till ett bättre samhälle och förbättrad ungdomsintegration.  


 


Arbetsutskottet, som har delegation att fatta beslut i sponsringsärenden, 


beslutade 25 september 2024, § 109 att bevilja LBK 150 000 kronor i 


sponsring och att medel för detta tas ur kommunstyrelsens sponsringsbudget. 
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Arbetsutskottet föreslår att Ljusdals BK:s särskilda satsning på barn & unga 


beviljas med 550 000 kronor från utvecklingsreserven. Effekten av den 


särskilda satsningen ska utvärderas av föreningen tillsammans med 


tjänstemän på kommunledningskontoret i kommunstyrelsens tertialrapporter.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 109 


Kommunledningskontorets skrivelse 18 september 2024 


Ansökan med bilagor från Ljusdals BK 18 september 2024 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till arbetsutskottets förslag. 


 


Lena Svahn (S): Avslag till punkterna som gäller en särskild satsning på barn 


och unga i kommunledningskontorets förslag. 


 


Utred hur kommunen kan samarbeta med föreningar och Fritidsbanken för 


att ge barn i mellanstadieålder tillgång till sporter och aktiviteter direkt efter 


skoltid. Presentera ett helhetskoncept med inblandade aktörer, målsättningar, 


mätvärden. 


 


Henrik Estander (L): Bifall till arbetsutskottets förslag. Kommunstyrelsen 


ska få information efter varje uppföljningsmöte. 


 


Henrik Karlström (SD): Bifall till arbetsutskottets förslag. Avslag till Lena 


Svahns yrkande. Bifall till Henrik Estanders yrkande om att 


kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljningsmöte.  


 


Lena Svahn (S): Om eget yrkande faller bifalles Henrik Estanders yrkande 


om att kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljningsmöte.  


Propositionsordning 1 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att bevilja LBK 


550 000 kronor ur utvecklingsreserven. Ordföranden finner att 


kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
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Ja-röst för att bevilja LBK 550 000 kronor ur utvecklingsreserven, Nej-röst 


för att avslå detta.  


Omröstningsresultat 1 


Med 6 Ja-röster mot 5 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat bevilja LBK 


550 000 kronor ur utvecklingsreserven. 


 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (M), Henrik Estander (SD), Jonny 


Mill (LB), Roger Kastman (KD) och Kjell Israelsson (M) röstar Ja. 


 


Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP), Ove 


Schönning (S) och Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Reservationer 


 


Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Kristoffer Kavallin (MP), Ove 


Schönning (S) och Solange Nordh (C) reserverar sig mot beslutet. 


 


Propositionsordning 2 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 


yrkande om att utreda hur kommunen kan samarbeta med föreningar och 


Fritidsbanken för att ge barn i mellanstadieåldern tillgång till sporter och 


aktiviteter direkt efter skolan. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 


avslår detta.  


 


Omröstning begärs. 


 


Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för avslag, Nej-röst för bifall. 


 


Omröstningsresultat 2 


 


Med 7 Ja-röster mot 4 Nej-röster har kommunstyrelsen beslutat avslå Lena 


Svahns yrkande.  


 


Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (M), Henrik Estander (SD), Jonny 


Mill (LB), Roger Kastman (KD), Kristoffer Kavallin (MP) och Kjell 


Israelsson (M) röstar Ja. 
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Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Ove Schönning (S) och 


Solange Nordh (C) röstar Nej. 


 


Reservationer 


 


Lena Svahn (S), Jonas Rask- Samuelsson (C), Ove Schönning (S) och 


Solange Nordh (C) reserverar sig mot beslutet. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag i övrigt. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 


yrkande om att kommunstyrelsen ska få information efter varje uppföljnings-


möte. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


LBK 


Ekonomienheten 


Tertialrapporterna 
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§ 201 Dnr KS-00524/2023  


Bolagens delårsrapporter 2024 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Delårsrapport januari-augusti 2024 för Ljusdals Energiföretag koncernen 


 samt AB Ljusdalshem och AB Ljusdals Servicehus noteras till protokollet 


 och läggs till handlingarna. 


 


2. Verksamheten under perioden januari-augusti 2024 i Ljusdals 


 Energiföretag AB koncernen läggs med godkännande till handlingarna då 


 den varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts 


 inom ramen för de kommunala befogenheterna. 


Sammanfattning av ärendet 


De helägda kommunala bolagen Ljusdals Energiföretag AB och AB 


Ljusdalshem upprättar delårsrapporter för respektive bolag och dess koncern. 


Delårsrapporterna sänds därefter till ägaren Ljusdals kommun för kännedom.  


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att verksamheten under perioden 


januari-augusti 2024 i de helägda kommunala bolagen varit förenlig med det 


fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 


befogenheterna. 


 


Delårsrapporter januari-augusti 2024 för de helägda kommunala bolagen 


samt uttalande om KS uppsiktsplikt överlämnas till kommunstyrelsen för 


godkännande. 


 


Ljusdals Energi Energiföretag AB är ett helägt kommunalt bolag och äger 


dotterbolagen: Ljusdal Energi AB (fjärrvärme), Ljusdal Elnät AB (elnät), 


Ljusdal Energi Försäljning AB (elhandel), Ljusnet AB (bredband och TV), 


Ljusdal Renhållning AB (renhållning och återvinning) och Ljusdal Vatten 


AB (vatten och avlopp). 


 


AB Ljusdalshem är ett helägt kommunalt bolag som äger dotterbolaget AB 


Ljusdals Servicehus. 
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Delårsrapporter januari-augusti 2024  


Nedan redovisas en sammanfattning över ekonomi och verksamhet i 


koncernen under perioden. För mer information hänvisas till upprättad 


rapport (separata bilagor). 


 


Ekonomiskt har perioden januari-augusti 2024 varit god för de helägda 


bolagens koncerner med en vinst (före skatt) på 18,2 miljoner kronor för 


Ljusdals Energiföretag AB och 6,0 miljoner kronor för AB Ljusdalshem. 


Prognosen för helår 2024 ser också bra ut för de bägge koncernerna; 17,9 


miljoner kronor för Ljusdals Energiföretag AB och 5,6 miljoner kronor för 


AB Ljusdalshem.  


 


Inom Ljusdalshemskoncernen har 6 nya lägenheter uppförts på Åkernvägen i 


Järvsö och är fullt uthyrda. Bygget av 15 nya lägenheter vid Grytan i Järvsö 


är färdigställda och uthyrda. Ombyggnaden av tre fd. förskolor till 10 nya 


lägenheter i Ljusdal är slutförda och lägenheterna är uthyrda. I övrigt har 


sedvanligt planerat underhåll utförts, exempelvis badrumsrenoveringar och 


utbyte av teknik (t.ex. utbyte av alla ljuskällor på två äldreboenden) i ägda 


fastigheter. 


 


Energikoncernen är en väderberoende verksamhet. Det milda vädret från maj 


till augusti har påverkade resultatet negativt, medan övriga månader har varit 


något kallare och påverkat resultatet positivt. Fjärrvärmen kommer på grund 


av detta samt de kraftiga bränsleprishöjningarna att uppvisa ett 


minusresultat. 


 


Elpriserna har under årets första månader varit relativt höga vilket påverkat 


elproduktionen i positiv bemärkelse. Dock har priset sjunkit drastiskt under 


sommaren/hösten, men koncernen har en förhoppning att elproduktionen 


skulle kunna visa ett resultat i balans.  


 


När budgeten gjordes rådde stor osäkerhet om bränslepriser och räntor. Det 


som hänt under 2024 är att båda dessa parametrar vänt neråt och påverkar 


resultatet i positiv riktning. 


 


Övertagandet av insamling av papper, plast, glas och metall ger för tillfället 


ett stort överskott. Detta beror på att vi hittills bara samlar in material i 


Ljusdal. Fullt utbyggt kommer insamlingen inte att visa lika stort resultat. 


Generellt har koncernen klarat sig bra från oplanerade avbrott vilket gör att 


budgeten för reparation och underhåll inte har behövt nyttjas till fullo. 


 


I investeringsbudgeten har många större och längre projekt påbörjats, men 


avvaktan sker för antingen tillstånd, miljöprövningar eller andra intressenter 
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för att de ska ta riktig fart. Mätarbytesprojekten till digitala eller digitala 


mätare med fler funktioner pågår för fullt och följer budget. 


 


Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen  


Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 


över kommunal verksamhet som bedrivs i bolag som kommunen är ägare i. 


Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och efterlevnad av uppställda 


direktiv men också i avseende på övriga förhållanden av betydelse för 


kommunen.  


 


Kommunstyrelsens uppsikt över ägda bolag utövas i första hand genom att ta 


del av: budget och verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt 


revisorernas granskningsrapport. 


 


Utifrån informationen i föreliggande handlingar samt den uppsikt 


kommunstyrelsen i övrigt utfört under året i form av dialoger med styrelse 


och verkställande ledning är det förvaltningens bedömning att verksamheten 


under perioden januari-augusti bedrivits på ett ändamålsenligt och 


ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med uppställda direktiv. 


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 1 oktober 2024 


Delårsrapport Ljusdal Energikoncern 


Delårsrapport AB Ljusdalshem 


Delårsrapport AB Ljusdals servicehus 


Koncernsammanställning AB Ljusdalshem 


Ekonomisk sammanställning koncernbolag AB Ljusdalshem 


Uppgifter om investeringar för koncernen Ljusdalshem 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till förvaltningens 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 202 Dnr KS-00264/2018  


Ansökan från Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren 
i Kallmyr om bidrag ur stiftelsen Jonas Sundbergs och 
hans syskons donation till anläggande av 
flaggstångsfot   


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren i Kallmyr beviljas bidrag med 


 24 625 kronor för anläggande av ny flaggstångsfot. 


Sammanfattning av ärendet 


Länsstyrelsen i Dalarnas län har efter ansökan från Ljusdals kommun 20 


december 2018 beslutat att stiftelsen Jonas Sundbergs och hans syskons 


donation får förbruka tillgångarna genom utdelning i enlighet med det 


ändamål som finns i dess stadgar. Dessutom godkände Länsstyrelsen att 


föreningar inom Ljusdals södra fjärding (söder om Ljusnan i före detta 


Ljusdals socken) kan söka bidrag för investeringar. Utdelningsbara medel 


uppgår för närvarande till cirka 126 477 kronor.  


 


Efter annonsering i Ljusdals-Posten har en ansökan om bidrag inkommit. 


Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren i Kallmyr (Kallmyr 


Godtemplarhus) har sökt bidrag för anläggande av ny flaggstångsfot, den 


tidigare har skadats allvarligt i en storm. Den totala kostnaden är beräknad 


till 24 625 kronor och finns redovisad i ansökan, föreningen har inte 


möjlighet att gå in med egen insats på grund av försämrad ekonomi orsakad 


av coronapandemin. Föreningen har inte heller sökt andra bidrag. Enligt 


föreningens stadgar förvaltas stiftelsen av en av kommunstyrelsen särskilt 


utsedd kommitté bestående av två personer och beslut om tilldelning fattas 


av kommittén. Stiftelsens förmögenhetsförvaltning administreras av 


ekonomienheten. 


 


Stiftelsens ledamöter är för närvarande Bengt Larsson och Leif Sköld. Bengt 


Larsson är även företrädare för Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren 


och kan därför betraktas som jävig. Beslut om tilldelning av bidrag bör 


därmed hänskjutas till kommunstyrelsen.                 
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 110 


Kommunledningskontorets skrivelse 13 september 2024 


Ansökan om bidrag 20 augusti 2024  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Ekonomienheten 


Föreningen Logen No 2036 Ljusbringaren i Kallmyr 
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§ 203 Dnr KS-00218/2024  


Allergipolicy- antagande 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Allergipolicyn antas. 


 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Första stycket i policyn ska lyda: 


 


Ljusdals kommuns allergipolicy ska ses som ett verktyg för att kontinuerligt 


förbättra arbetsmiljön samt inomhusmiljön i kommunens lokaler och i 


kommunal verksamhet. Målgruppen är anställda, brukare, elever, gäster, 


invånare och kunder i Ljusdals kommun.  


 


”lokaler eller verksamhet” läggs till i punkt 1 och 2 under rubrik Rökning, 


pälsdjur……. 


Sammanfattning av ärendet 


Syftet med allergipolicyn är att förebygga hälsoeffekter och symtom som har 


samband med inomhusmiljön och att underlätta tillvaron för människor som 


har allergier, astma eller annan överkänslighet. Det innebär att den fysiska 


miljön i kommunens lokaler ska anpassas så att tillgängligheten för personer 


med astma- och allergiproblematik säkras. 


 


Arbetsmiljölagen ålägger arbetsgivare att bedriva ett systematiskt arbets-


miljöarbete, där bland annat inomhusmiljö och allergifrågor ingår. 


 


Frågan om en samlad allergipolicy väcktes under 2023 i den centrala 


skyddskommittén som består att kommunens huvudskyddsombud då det 


hade uppmärksammats att det saknas nedtecknade regler för hur allergi-


problematik ska undvikas. 


 


Tanken är att allergipolicyn ska åtföljas av skrivna råd och tips om hur man 


ska förhålla sig till olika delar i den. De färdigställs efter fastställandet av 


policyn. 
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I samband med fastställandet av allergipolicyn avslutas arbetet med en 


tobakspolicy (KS-00486/2013).    


 


Beskrivning av ärendet 


Allergipolicyn är uppdelad i olika avsnitt, vilka tar ställning till följande 


områden:  


• Luftkvalitet, ventilation. 


• Lokalernas användning. 


• Städning och städbarhet. 


• Rökning, pälsdjur, dofter och växter. 


• Allergier och överkänslighet mot födoämnen.  


• Handlingsplan. 


• Uppföljning och kontroll. 


 


Det finns ett antal åtgärder som kan vidtas för att förebygga symtom hos 


dem som redan är allergiska för att på olika sätt underlätta tillvaron för 


dessa. Så långt det är möjligt och rimligt bör kommunen se till att de lokaler 


och miljöer som kommunen råder över kan utnyttjas av alla, även de som är 


allergiska eller överkänsliga.  


 


Den målsättningen är viktig i all verksamhet, men av extra stor vikt inom 


områden där kommunen driver verksamhet för särskilt känsliga grupper eller 


för människor som av olika anledningar har svårt att göra sin röst hörd och i 


verksamhet som förutsätter en obligatorisk närvaro.  


Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 11 juni 2024, § 80 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 31 maj 2024 


Förslag Allergipolicy 31 maj 2024 


Yrkanden 


Lena Svahn (S):  


 


Första stycket i policyn ska lyda: 


 


Ljusdals kommuns allergipolicy ska ses som ett verktyg för att kontinuerligt 


förbättra arbetsmiljön samt inomhusmiljön i kommunens lokaler och i 


kommunal verksamhet. Målgruppen är anställda, brukare, elever, gäster, 


invånare och kunder i Ljusdals kommun.  
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”lokaler eller verksamhet” läggs till i punkt 1 och 2 under rubrik Rökning, 


pälsdjur…… 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att anta 


allergipolicyn. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lena Svahns 


tilläggsyrkanden. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 204 Dnr KS-00293/2024  


Information om fortsatt drift och kostnader för 
fastigheten Öster-Skästra 24:14 Järvsö Station  


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelsen har önskat klargöranden gällande fortsatt drift och 


kostnader för Järvsö station efter det att kommunen har köpt fastigheten. 


 


Rickard Brännström informerar: 


 


Järvsö station 


Årshyror 


Destination Järvsö   232 692 kronor 


Svenska reseterminaler        70 072 kronor 


Totala intäkter                                          302 764 kronor 


Drift och underhåll                                   131 000 kronor (262 kvm x 500 kronor) 


Driftsnetto/överskott                                171 764 kronor 


 


I drift och underhåll ingår värme, vatten, el, renhållning, försäkring, 


skottning, sandning och löpande enklare underhåll. 


 


Driftsnetto/överskott ska l täcka kommunens kapitaltjänstkostnad. 


 


Svenska reseterminaler betalar även extra städkostnader av vänthallen med 


ca 40 000 kronor/år. 


 


Teoretisk värdering med 7 % avkastningskrav på driftsnettot: 171 764 / 0,07 


= 2 453 771 kronor.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 2 oktober 2024 


Kommunstyrelsens protokoll 12 september 2024, § 172 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 205 Dnr KS-00212/2024  


Kartläggning och lägesbild om trygghet och brott i 
Ljusdals kommun 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Kartläggning som gjorts gällande brottsligheten inom det geografiska 


 området i enlighet med lagen om kommuners ansvar för 


 brottsförebyggande arbete av brott och otrygghet (2023:196) godkänns. 


 


2.  Följande tillägg ska göras i kartläggningen: 


 


Flera av de insatser som initierades inom MBP har sedan integrerats och 


arbetet med den motorburna problematiken har således fortsatt. Exempelvis 


har fysiska brev med information om säkerhet och lagstiftning skickats ut till 


alla registrerade ägare av A-traktorer i kommunen så sent som våren 2024. 


Informationsfilmen har också delats vid flera tillfällen efter det att den 


operativa gruppen avslutades. Lokalpolisen har tillsammans med social-


tjänsten även deltagit och informerat på föräldramöten på högstadie- och 


gymnasieskolor under 2023. Ungdomsgruppen har också fortsatt fälta och 


röra sig bland ungdomar under utvalda helger. 


Sammanfattning av ärendet 


Lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete innebär att varje 


kommun ska bedriva ett kunskapsbaserat brottsförebyggande arbete och 


säkerställa organisatoriska förutsättningar för detta. Målet är att minska 


brottsligheten och skapa ökad trygghet. 


 


Enligt lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete ska 


kommunerna kartlägga brottsligheten inom sitt geografiska område och ta 


fram en lägesbild. Utifrån lägesbilden ska de sedan ta ställning till behovet 


av åtgärder och besluta om en åtgärdsplan. Kommunerna ska också ta visst 


ansvar för samordningen av det lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta 


en samordningsfunktion.  
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 115 


Kommunledningskontorets skrivelse 16 september 2024 


Kartläggning och lägesbild 16 september 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag inklusive tillägg. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Säkerhetsenheten 
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§ 206 Dnr KS-00104/2023  


Detaljplan för Tälle 27:13 med flera i Ljusdal - 
antagande 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Detaljplan för Tälle 27:13 med flera i Ljusdal antas. 


Sammanfattning av ärendet 


Näringslivs- och exploateringsenheten har upprättat förslag till detaljplan 


efter att beslut om planbesked fattats av kommunstyrelsens arbetsutskott 26 


april 2023, § 41.  


 


Syftet med detaljplaneförslaget är att möjliggöra för bostäder i form av ett 


flerbostadshus med möjlighet till att ha centrumändamål i entréplanet. 


 


Planläggningen bedöms vara förenlig med fördjupad översiktsplan för 


Ljusdals tätort (2019). Området är utpekat som bebyggelseutveckling och 


centrumändamål. Planförslaget innebär ingen betydande miljöpåverkan 


enligt 6 kap. Miljöbalken (1998:808). 


 


Detaljplaneförslaget var föremål för samråd under perioden 31 januari 2024 


till och med 28 februari 2024 och granskning under perioden 15 augusti 


2024 till och med 5 september 2024.  


 


Samtliga inkomna yttranden har sammanställts i en samrådsredogörelse samt 


i ett granskningsutlåtande. Planförslaget har reviderats med anledning av 


inkomna synpunkter. 


 


Under planarbetet har utredningar så som geoteknisk undersökning, mark- 


och miljöutredning, bullerutredning, vibrations- och stomljudsanalys, 


kvalitativ riskbedömning gällande färdväg för farligt gods på Norra 


stambanan i Ljusdal upprättats.   


 


Jäv 


 


Henrik Karlström (SD) och Jonny Mill (LB) anmäler jäv och deltar inte i 


handläggningen av ärendet. Lena Svahn (S) övertar ordförandeskapet under 


ärendet.     
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 116 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 9 september 2024 


Antagandehandlingar 9 september 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till arbetsutskottets 


förslag. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 207 Dnr KS-00067/2022  


Motion från Jonny Mill (LB) med flera gällande 
implementering av FN-konventionen om rättigheter för 
personer med funktionsnedsättning 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Ärendet återremitteras till arbetsutskottet.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonny Mill (LB) och Marie-Louise Hellström (LB) har lämnat en motion 


angående implementering av FN-konventionen om rättigheter för personer 


med funktionsnedsättning. 


 


I motionen skriver de att "Sedan 2009 är Sverige juridiskt bunden till FN:s 


konvention om rättigheter för personer med funktionsnedsättning. Stat, 


region och kommun har ett gemensamt ansvar att följa denna. 2013 antog 


kommunfullmäktige “policy för funktionshinderfrågor”, det vill säga en 


handbok om ovannämnda konvention." 


 


För att säkerställa att kommunens styrdokument synliggör rättigheter för 


personer med funktionsnedsättning, yrkar motionärerna att FN-konventionen 


om rättigheter för personer med funktionsnedsättning implementeras i likhet 


med Barnkonventionen, det vill säga genom revidering av styrdokument, 


handlingsplan, checklista och utbildningsinsatser för samtliga berörda 


tjänstepersoner och politiker. 


 


Kommunfullmäktige beslutade 28 mars 2022, § 41 att skicka motionen till 


kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen lämnade motionen för yttrande till verksamheten för 


strategisk och hållbar utveckling.  


 


Verksamheten för strategisk och hållbar utveckling anser att FN-


konventionen om rättigheter för personer med funktionsnedsättning inte går 


att jämställa med Barnkonventionen, eftersom den inte är svensk lag, och 


därmed inte kan implementeras på samma sätt i kommunen. Däremot är 


frågan viktig, och kan följas upp på andra sätt via kommunala styrdokument 


med en liknande effekt.  
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I sitt yttrande skriver verksamheten för strategisk och hållbar utveckling att 


internationellt arbete för mänskliga rättigheter grundar sig i FN:s allmänna 


förklaring från 1948 och listar FN:s kärnkonventioner. Sverige har ratificerat 


sju av nio kärnkonventioner och förklarar att konventioner måste införlivas i 


svensk lag för att vara direkt tillämpliga. Diskrimineringslagen i Sverige 


inkluderar funktionsnedsättning som en diskrimineringsgrund.  


             


Kommunstyrelsen ordförande skriver i sitt övervägande att 


implementeringen av FN-konventionen om rättigheter för personer med 


funktionsnedsättning är en betydelsefull åtgärd för att säkerställa att vår 


kommun lever upp till sina internationella åtaganden och skyddar 


rättigheterna för personer med funktionsnedsättning. Genom att bevilja 


motionens syfte lägger vi grunden för att påbörja detta viktiga arbete. 


 


För att säkerställa ett effektivt arbete med konventionen bör följande punkter 


beaktas: 


1. Uppdrag till samtliga nämnder i verksamhetsplan 2025: "Enheten för 


strategisk och hållbar utveckling" ska säkerställa att ett uppdrag som 


understryker vikten av att arbeta i enlighet med FN-konventionen 


formuleras under relevant agendamål. Uppdraget placeras 


tillsammans med andra kommunfullmäktigeuppdrag i 


verksamhetsplanen.   


2. Förvaltningarna skapar relevanta handlingsplaner. Varje 


förvaltning/sektor verkställer uppdragen genom att formulera egna 


projekt som leder till ökad måluppfyllelse. Utveckling och 


användning av checklistor, revidering av styrdokument och 


utbildningsinsatser är exempel på projekt som 


förvaltningarna/sektorerna skulle kunna genomföra.  


3. Rapportering: För att kunna följa upp arbetet och säkerställa att 


implementeringen sker enligt plan bör samtliga förvaltningar 


rapportera till kommunstyrelsen två gånger per år om framsteg, 


vidtagna åtgärder och identifierade förbättringsområden, genom 


tertialrapporten.  


 


Genom att arbeta i motionens anda kan vi effektivt integrera konventionens 


principer i vår verksamhet och bidra till en mer inkluderande och rättvis 


kommun. Detta beslut är ett viktigt steg mot att förbättra livsvillkoren för 


personer med funktionsnedsättning och jag rekommenderar att vi går vidare 


med detta förslag.  
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Beslutsunderlag 


Arbetsutskottets protokoll 25 september 2024, § 118 


Förslag till beslut 18 september 2024 


Yttrande från VISHNU 28 november 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 28 mars 2022 


Motion från Jonny Mill (LB) 1 mars 2022 


Yrkanden 


Lena Svahn (S): Motionen bifalles såtillvida att en strategi för det nationella 


målet för funktionshinderpolitiken tas fram, med syftet att uppnå jämlikhet i 


levnadsvillkor och full delaktighet för personer med funktionsnedsättning. 


 


Henrik Karlström (SD): Ärendet ska återremitteras till arbetsutskottet.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget yrkande 


om återremiss. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


KSAU 
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§ 208 Dnr KS-00317/2024  


Ny länstransportplan 2026-2037 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1.  Ljusdals kommun lämnar härmed inspel gällande ny länsplan för 


 transportinfrastruktur enligt Bilaga 1.  


 


2.  Till inspelet ska tillföras att "En statlig rastplats vid Lassekrog ska 


 prioriteras" samt att "Ljusdals kommun ser ett behov av att utveckla 


 kollektivtrafiken via tåg på  sträckan Ljusdal-Ånge". 


 


3.  Följande text i avsnittet Kommunala förutsättningar - kort beskrivning 


 av kommunens situation idag ersätter tidigare text i inspelet: 


 


Ljusdal kommun har som alla andra kommuner präglats av och hanterat de 


stora kriserna i omvärlden med pandemi och den fullskaliga invasion av 


Ukraina med påföljande effekter på ekonomin. Innan dess har Ljusdals 


kommun kämpat emot bränderna 2018 som också gett oss många lärdomar 


och byggt både kommunorganisationen och samhället starkare. 


 


Kommunen arbetar med framtagande av en ny översiktsplan, beräknas 


antagen 2026, med utsikten till 2050. Nya detaljplaner är antagna som 


öppnar upp för företags- och bostadsetableringar på det fina Östernäs i 


centrala Ljusdal. Samtidigt som nya planer för näringslivet håller på att tas 


fram i spännande utvecklingsområden vid Stavsätter. Arbetet med att flytta 


den timmeromlastning som idag är lokaliserad i centrala Ljusdal fortlöper. 


En avsiktsförklaring är framtagen mellan berörda parter och den nya plasten 


utreds för anläggande av ny terminal, markåtgärder samt anslutningsspår till 


befintlig järnväg. 


 


Ekonomiskt är det en utmaning att anpassa våra verksamheter till den 


demografiska förändringen och samtidigt ha funktionella och väl underhållna 


lokaler. Den största utmaningen vi står inför är nybyggnationer alternativt 


stora renoveringar i våra skollokaler.  Det bör nämnas att flera av dessa 


ligger i anslutning till riksvägarna men saknar säkra undergångar.    


 


Den fortsatta utveckling i vår kommun kommer vara beroende både av 


turism- och besöksnäringen den stora del genomfartstrafik genom 


kommunen (E 45 samt riksväg 83 & 84) som stärker köpkraften i våra tre 


tätorter och är ett bra sätt för kommunen att visa upp vår kommun för 
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potentiella invånare. Den samlade besöksnäring i kommunen arbetar redan 


med att ställa om till att driva sina verksamheter hållbart där tex för flyttning 


tåg till Järvsö istället för bilburna besökare är ett fokus.  


 


Kommunens näringsliv är inte homogent utan när Järvsö domineras av 


besöksnäringen är Färila en industridominerad ort med flera medelstora 


företag inom tillverkningsindustri med koppling mot skogsnäring och 


transport med mera. Bristen på tillgång till järnväg gör att trygga och 


kvalitativa vägar gör det. 


 


Som många andra kommuner i Norrlands inland har kommunen en tuff 


demografisk utmaning. En tydlig positivt påverkande faktor i detta är 


utveckling i Järvsö med omnejd där befolkningsminskningen helt planat ut. 


Grunden till framgången är både den starka tillväxten och utvecklingen i 


besöksnäringen med friluftsliv, Vildriket, Järvsöbacken (vinter) med över 


100 miljoner investerat bara i utbyggnad av nya backar och ny 6-stols 


expresslift. Sommartid lockas många besökare till Järvsö Bergscykel Park & 


Cykla Järvsös stigcykling ute i skog och terräng tillsammans med det 


välkända och välbesökta kulturlivet med många olika aktörer och 


arrangemang där kommunens anläggning Stenegård är en central aktör. 


 


I Järvsö har också den nystartade skolan Järvsö gymnasium (beläget vid 


Järvsö järnvägsstation i Järvsö) expanderat och är idag en gymnasieskola 


med 185 elever och 20 anställda personal. Denna utveckling i tillsammans 


med övriga delar i och tätortstriangel (Ljusdal / Färila / Järvsö) gör att vi 


kommunen fortsätter vara attraktiv plats för inflyttning. 


 


Kommunen har en längre framgångsrikt arbetat aktivt med att bygga nya 


bostäder, skapa mark och planer för privata intressenter som bygger nya 


bostäder vilket företrädesvis sker i Ljusdal och i Järvsö. I anslutning till 


berget i Järvsö har kommunen antagit en fördjupad översikt plan (FÖP 


Öjeberget) för att fortsatta investeringar kan ske utan avbrott. På Öjeberget 


finns redan idag påbörjat arbete med att expandera boende, liftar och fler 


besöksanläggningar.  


 


Kommunen agerar idag aktivt på flera områden för att skapa 


utvecklingsmöjligheter med bland annat utflytt av timmerterminal från 


centrum, cykelväg mellan Järvsö och Ljusdal genom iordningsställande av 


bron över Edängebron, planprogramarbete för företagsetableringar i 


Stavsätter vid infarten till Ljusdal.  


 


Ljusdals kommun är idag en kommun som inte delar arbetsmarknad med 


andra kommuner. Som länets största kommun anses idag av Region 
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Gävleborgs egna analyser vara en isolerad arbetsmarknad varför god kvalité 


på våra vägar, täta avgångar på järnväg och funktionellt och utbyggt 


bredband är avgörande och nödvändig infrastruktur för att möjliggöra 


fortsatt attraktivitet och fortsatt utveckling i vår kommun. 


 


4. Kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett förslag på upplägg för hur 


kommunstyrelsen ska arbeta med kort-och långsiktiga infrastrukturfrågor.          


Sammanfattning av ärendet 


Region Gävleborg har det regionala utvecklingsansvaret och ska upprätta 


och fastställa en länsplan för regional transportinfrastruktur, kallad länsplan. 


Länsplanen ska möjliggöra hållbara transporter samt ökad tillgänglighet. 


Infrastrukturen ska därmed vara hållbar där hänsyn tas till ekonomiska, 


sociala och miljömässiga förutsättningar för ett hållbart resande och en 


hållbar samhällsutveckling. Under 2025 ska gällande plan revideras och 


sedan gälla 2026-2037. Inför revideringen har Region Gävleborg efterfrågat 


inspel från länets kommuner. Upprättad länsplan remitteras sedan. 


 


Ljusdals kommuns inspel utgår ifrån tidigare inspelade objekt 2021. 


Uppdateringar utifrån dagens förutsättningar och status samt tillägg av 


utvecklingsprojektet Stavsätter föreslås. Tidigare inspelade och nu 


genomförda objekt har tagits bort.             


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 26 september 2024  


Bilaga 1- inspel till länsplan 2026-2037 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD): Till inspelet ska tillföras att "En statlig rastplats vid 


Lassekrog ska prioriteras" samt att "Ljusdals kommun ser ett behov av att 


utveckla kollektivtrafiken via tåg på  sträckan Ljusdal-Ånge". 


 


Jonas Rask-Samuelsson (C): Följande text i avsnittet Kommunala 


förutsättningar - kort beskrivning av kommunens situation idag ersätter 


tidigare text i inspelet: 


 


Ljusdal kommun har som alla andra kommuner präglats av och hanterat de 


stora kriserna i omvärlden med pandemi och den fullskaliga invasion av 


Ukraina med påföljande effekter på ekonomin. Innan dess har Ljusdals 
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kommun kämpat emot bränderna 2018 som också gett oss många lärdomar 


och byggt både kommunorganisationen och samhället starkare. 


 


Kommunen arbetar med framtagande av en ny översiktsplan, beräknas 


antagen 2026, med utsikten till 2050. Nya detaljplaner är antagna som 


öppnar upp för företags- och bostadsetableringar på det fina Östernäs i 


centrala Ljusdal. Samtidigt som nya planer för näringslivet håller på att tas 


fram i spännande utvecklingsområden vid Stavsätter. Arbetet med att flytta 


den timmeromlastning som idag är lokaliserad i centrala Ljusdal fortlöper. 


En avsiktsförklaring är framtagen mellan berörda parter och den nya plasten 


utreds för anläggande av ny terminal, markåtgärder samt anslutningsspår till 


befintlig järnväg. 


 


Ekonomiskt är det en utmaning att anpassa våra verksamheter till den 


demografiska förändringen och samtidigt ha funktionella och väl underhållna 


lokaler. Den största utmaningen vi står inför är nybyggnationer alternativt 


stora renoveringar i våra skollokaler.  Det bör nämnas att flera av dessa 


ligger i anslutning till riksvägarna men saknar säkra undergångar.    


 


Den fortsatta utveckling i vår kommun kommer vara beroende både av 


turism- och besöksnäringen den stora del genomfartstrafik genom 


kommunen (E 45 samt riksväg 83 & 84) som stärker köpkraften i våra tre 


tätorter och är ett bra sätt för kommunen att visa upp vår kommun för 


potentiella invånare. Den samlade besöksnäring i kommunen arbetar redan 


med att ställa om till att driva sina verksamheter hållbart där tex för flyttning 


tåg till Järvsö istället för bilburna besökare är ett fokus.  


 


Kommunens näringsliv är inte homogent utan när Järvsö domineras av 


besöksnäringen är Färila en industridominerad ort med flera medelstora 


företag inom tillverkningsindustri med koppling mot skogsnäring och 


transport med mera. Bristen på tillgång till järnväg gör att trygga och 


kvalitativa vägar gör det. 


 


Som många andra kommuner i Norrlands inland har kommunen en tuff 


demografisk utmaning. En tydlig positivt påverkande faktor i detta är 


utveckling i Järvsö med omnejd där befolkningsminskningen helt planat ut. 


Grunden till framgången är både den starka tillväxten och utvecklingen i 


besöksnäringen med friluftsliv, Vildriket, Järvsöbacken (vinter) med över 


100 miljoner investerat bara i utbyggnad av nya backar och ny 6-stols 


expresslift. Sommartid lockas många besökare till Järvsö Bergscykel Park & 


Cykla Järvsös stigcykling ute i skog och terräng tillsammans med det 


välkända och välbesökta kulturlivet med många olika aktörer och 


arrangemang där kommunens anläggning Stenegård är en central aktör. 
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I Järvsö har också den nystartade skolan Järvsö gymnasium (beläget vid 


Järvsö järnvägsstation i Järvsö) expanderat och är idag en gymnasieskola 


med 185 elever och 20 anställda personal. Denna utveckling i tillsammans 


med övriga delar i och tätortstriangel (Ljusdal / Färila / Järvsö) gör att vi 


kommunen fortsätter vara attraktiv plats för inflyttning. 


 


Kommunen har en längre framgångsrikt arbetat aktivt med att bygga nya 


bostäder, skapa mark och planer för privata intressenter som bygger nya 


bostäder vilket företrädesvis sker i Ljusdal och i Järvsö. I anslutning till 


berget i Järvsö har kommunen antagit en fördjupad översikt plan (FÖP 


Öjeberget) för att fortsatta investeringar kan ske utan avbrott. På Öjeberget 


finns redan idag påbörjat arbete med att expandera boende, liftar och fler 


besöksanläggningar.  


 


Kommunen agerar idag aktivt på flera områden för att skapa 


utvecklingsmöjligheter med bland annat utflytt av timmerterminal från 


centrum, cykelväg mellan Järvsö och Ljusdal genom iordningsställande av 


bron över Edängebron, planprogramarbete för företagsetableringar i 


Stavsätter vid infarten till Ljusdal.  


 


Ljusdals kommun är idag en kommun som inte delar arbetsmarknad med 


andra kommuner. Som länets största kommun anses idag av Region 


Gävleborgs egna analyser vara en isolerad arbetsmarknad varför god kvalité 


på våra vägar, täta avgångar på järnväg och funktionellt och utbyggt 


bredband är avgörande och nödvändig infrastruktur för att möjliggöra 


fortsatt attraktivitet och fortsatt utveckling i vår kommun. 


 


Henrik Estander (L): Kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett förslag 


på upplägg för hur kommunstyrelsen ska arbeta med kort-och långsiktiga 


infrastrukturfrågor. 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att lämna inspel till ny 


länstransportplan med tilläggsyrkanden från Henrik Karlström och Jonas Rask-


Samuelsson (C). Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Henrik Estanders 


tilläggsyrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta. 


 


Beslutsexpediering: Akt, Kommundirektören för verkställande, Region 


Gävleborg 
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§ 209 Dnr KS-00008/2024  


Protokoll för kommunstyrelsens kännedom - 
uppsiktsplikt 2024 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.          


Sammanfattning av ärendet 


En del i kommunstyrelsens uppsiktsplikt är att hålla sig informerad om vilka 


beslut nämnderna och bolagen fattar. Kommunstyrelsen behöver få löpande 


information om bolagen, nämnderna och rådens verksamheter. Ett sätt att få 


denna kunskap är att ta del av bolagens och nämndernas protokoll. De 


protokoll som är aktuella är: 


 


 Omsorgsnämnden 25 september 


 Utbildningsnämnden 19 september 


 Samhällsservicenämnden 17 september 


 Arbetsmarknads- och socialnämnden 24 september 


 Samordningsförbund Gävleborg 30 augusti  


 Hälsingerådet 28 augusti 2025 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.      


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 210 Dnr KS-00078/2024  


Redovisning av ej färdigbehandlade motioner, 
medborgarförslag och e-förslag 2024 


Kommunstyrelsens förslag: 


 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Informationen noteras till protokollet.           


Sammanfattning av ärendet 


Kommunstyrelseförvaltningen har gjort en sammanställning över ej 


färdigbehandlade motioner, medborgarförslag och e-förslag per 1 oktober 


2024. 


 


Sammanfattningen omfattar nio motioner och sju medborgarförslag. 


 


Sedan starten 1 februari 2024 har 18 e-förslag publicerats på hemsidan. Ett 


antal e-förslag har avvisats av olika skäl, bland annat på grund av att 


förslagen inte rör kommunala angelägenheter eller att de handlar om sånt 


som redan genomförts. 


  


Av dessa 18 har hittills fyra nått upp till 19 röster och ska därmed utredas. 


Sju har arkiverats på grund av att de inte har uppnått tillräckligt antal röster 


inom tre månader och sju är fortfarande aktiva och går därmed att rösta på.           


Beslutsunderlag 


Tjänsteskrivelse 1 oktober 2024 


Redovisning av ej färdigbehandlade motioner, medborgarförslag och e-


förslag 2024 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 


noteras till protokollet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 


detta.  


 


 







